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40 nových laviček pro Běchovice
Je to tak, na 40 nových laviček získala MČ Praha-Běchovice

v průběhu měsíců září a října. 30 laviček bylo umístěno do no-
vého lesoparku pod areálem výzkumných ústavů Běchovice.
Při procházce si tak mají návštěvníci možnost odpočinout a nabrat
nové síly k následnému pokračování.

Dalších 13 laviček poskytla bezplatně naší městské části spo-
lečnost AD-Net. Dobře známé modré lavičky s reklamní plochou
se nově objevily na zastávkách autobusu 240 – Otakara Vrby
a Hasičská, ostatní zastávky pak byly doplněny o druhé a třetí lavičky.

Bonusem od spol. AD-Net bylo po třech lavičkách (nereklam-
ních) pro oba sportovní areály – tedy Na Korunce a Chanos.

MČ má pro své občany připraveny další instalace laviček
a to tentokrát v okolí dětských hřišť. Do konce roku by tak
v Běchovicích mělo přibýt dalších 8 nových laviček.

Martin Richter
vedoucí odboru OSMI

Nové hřiště v Kuťatech
Jak jste byli již dříve informováni,

podařilo se letos Běchovicím získat
dotaci pro rekonstrukci palubovky v tě-
locvičně Chanos, a také pro výstavbu
nového (resp. rekonstrukci starého)

hřiště v parku v Kuťatech. Nová palu-
bovka občanům již slouží, hřiště
v Kuťatech je již také dokončeno!

Vedení MČ Praha-Běchovice kladlo
důraz na možnost využívat nově
vzniklé hřiště bez omezení a zdarma.

Hřiště je proto bez oplocení a je připra-
veno plně k využití veřejnosti. Nové
hřiště tak můžete využít pro nohejbal,
volejbal ale i badminton. Přejeme všem
uživatelům pěkné sportovní zážitky.

Ondřej Martan
starosta



z jednání zastupitelstva

1. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
44. zasedání ZMČ Praha – Běchovice
zahájil starosta MČ Ing.Ondřej Martan
dne 16.9.2009 v 18:04 hodin. Zkon-
statoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů:
přítomni: 7- dle prezenční listiny - viz
příloha tohoto zápisu
omluveni: 5 - Ing. Jiří Santolík, Ing.
Petr Kos, Martin Jech, Ing. Antonín
Kočí, Petr Požárek
Další přítomní: tajemnice ÚMČ
Mgr. Jitka Šnajdrová, Jana Šírová
Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 7 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.
Starosta sdělil jako předkladatel
programu, že program byl doplněn
o bod 14 - návrh na zvýšení kapa-
city školní družiny a oddělení
mateřské školy od MŠZŠ a dále, že

v programu není bod různé, jelikož
bod je velmi obsáhlý a bude pro-
brán na konci jednání.
Ověřovateli zápisu byli starostou ur-
čeni Pavel Urban, Miloš Jaroš

2. Návrh na schválení programu
jednání 44. zasedání ZMČ
Po úvodním slovu a určení ověřo-
vatelů navrhl starosta program
jednání a přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 562
v příloze tohoto zápisu.

3. Návrh na schválení zápisů ze 42.
a 43. Zasedání ZMČ
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 563
v příloze tohoto zápisu.
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Milí občané Běchovic,

dostáváme se do závěrečné fáze
roku 2009. Za námi je rok, který pe-
simisté označují za kritický,
optimisté ho nevidí jako rok špatný,
a já osobně mohu konstatovat, že
pro Běchovice to byl rok úspěšný.
Mimo dokončení dlouho očekávané
školky se podařilo zrekonstruovat
prostory tělocvičny, provést nejnut-
nější rekonstrukci v budově ZŠ,
částečně zrekonstruovat dešťovou
kanalizaci v Běchovicích 2, vystavět
nové hřiště v Kuťatech, intenzifikovat
čističku odpadních vod, a v nepo-
slední řadě začít práce na projektu
a samotné realizaci sběrného dvora.
To vše za bezmála 70 milionů Kč.
Těch drobností co se podařilo do-
končit, popř. napravit je samozřejmě
mnohem více, a MČ v nich bude po-
kračovat i v roce 2010. Naším cílem
je mít Běchovice žijící, prosperující
a čisté. I v duchu tohoto se ponesou
projekty připravované na další rok.
Vyjma snahy omezit nákladní do-
pravu na Českobrodské ulici budou
hlavním cílem: dokončení rekon-
strukce dešťové kanalizace
v Běchovicích 2, zahájení prací na
projektu domu služeb (nové prostory
pro lékaře, knihovnu s kavárnou
a městskou policií), zahájení prací
na cyklostezce Běchovice – Újezd
nad Lesy a dále na cyklostezce
Běchovice – Horní Počernice. Rádi
bychom nechali projít rekonstrukcí
celý prostor před nádražím ČD
(letos proběhne částečná rekon-
strukce pěších částí) a v neposlední
řadě pokračovat v zazeleňování ce-
lých Běchovic. Cílů je to mnoho,
přesto doufáme, že se je podaří
beze zbytku realizovat.

Závěrem úvodního slova mám
ještě malou drobnost – možná se to
bude zdát předčasné, ale vzhledem
k tomu, že do konce roku 2009 již
další Život Běchovic nevyjde, rád
bych Vám popřál klidné prožití ce-
lého adventu včetně svátků
vánočních a do nového roku všem
jen to dobré.

Ondřej Martan
starosta

slovo starosty

Zápis z 44. zasedání Zastupitelstva
MČ Praha-Běchovice
konaného dne 16. 9. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice,
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

Jak je to s těmi chodníky?

informace pro občany

Jak jistě víte, od letošního roku přešla
povinnost starat se zejména o zimní
údržbu chodníků z vlastníků přilehlých ne-
movitostí na jednotlivé obce (v Praze
městské části). Jedná se o nečekanou
úpravu, která se stala pro všechny měst-
ské části nemalou zátěží, a to jak finanční
tak i personální.Z tohoto důvodu se MČ
Praha-Běchovice rozhodla zpracovat se-
znam chodníků, které bude udržovat pri-
oritně ve schůdném stavu, a na kterých
údržba probíhat nebude.
ROZDĚLENÍ BUDE DO TŘECH
KATEGORIÍ + KATEGORIE ULICE
1.kategorie – nejvyšší priorita zahrnuje
tyto chodníky:
- okolí samoobsluhy a nové MŠ
- okolízákladníškolyapomníkuJanaHusa
- okolí úřadu MČ a Centra sociálních slu-

žeb (DPS)
- park v Kuťatech
- pochozí část ulice K Železnici vč.chod-

níku mezi břízkami k zastávce MHD

- spojovací chodník Běchovice 1 –
Běchovice 2

- zastávky MHD, nádraží.
2.kategorie – přichází na řadu po uklizení

všech míst obsažených v 1. kategorii:
- chodník směrem Ke Třem mostům

od Běchovic 1 i Běchovic 2
- chodník u bytovek Českobrodská

574, 575
- chodník k bytovkám v ulici Mladých

Běchovic
- bytovky V Panenkách
- chodníky podél Českobrodské ulice.
3.kategorie – do této kategorie spadají

ostatní chodníky, na kterých údržba pro-
bíhat nebude.

4.kategorie – ulice, ulice budou udržovány
standardně prostřednictvím pana Hor-
ného.
Všem občanům děkujeme za po-
chopení.

Ondřej Martan
starosta



4. Návrh na vydání souhlasu vlast-
níka pozemků parc.č. 910, 936/1
a 937 v k.ú. Běchovice ke staveb-
nímu řízení na stavbu „č. 3127 – TV
Běchovice, etapa 0009 – Na Ko-
runce“- parkovací stání
Starosta sdělil, že po úspěšném
projednání v řízení EIA byla poskyt-
nuta dotace na parkovací stání pro
28 aut plus 2 místa pro invalidy
u sportovního areálu „Na Korunce“.
Jedná se o parkovací stání se vsa-
kovacím povrchem - zatravňovacími
dlaždicemi. Na dotaz JUDr. Petry
Šubrtové zda chápe dobře umístění
parkovacích míst na místa provi-
zorních starosta odpovídá, že ano,
ale že místo pro parkování bude
o něco delší.
V 18:10 se dostavil Jan Skopal, pří-
tomno je nadále 8 zastupitelů
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 564
v příloze tohoto zápisu

5. Návrh na udělení souhlasu
vlastníka komunikace s povolením
připojení komunikace a pozemku k
jiné komunikaci pro stavbu „Pře-
ložka silnice 1/12, R1 – Úvaly“ v
návaznosti na žádost Silničního
správního úřadu ÚMČ Praha 21
Starosta sdělil, že tento bod byl pro-
jednán dost podrobně na komisi
pro rozvoj městské části, dopravu
a výstavbu a zhruba v červnu byl
tento materiál vrácen pro nedosta-
tečnou zpracovanost. Městskou
částí byla vznesena námitka, která
byla vzata v potaz a byla zapraco-
vána do studie tak, že v žádném
případě nebudou pro zásobování
stavby využívány komunikace
Do Říčan, Ke Kolodějům, Česko-
brodská a Do Panenek. JUDr. Petra
Šubrtová namítla, že občanské
sdružení Zdravé životní prostředí
zásadně nesouhlasí s jakýmikoliv
přípravami stavby. Starosta upřes-
nil, že se jedná o plán organizace
výstavby přeložky I/12. JUDr. Šubr-
tová navrhla ještě svolání schůzky
k vyjasnění situace, občanské sdru-
žení neví, v jakém stavu je příprava
stavby a opakuje, že nesouhlasí
s jakýmikoliv přípravami této
stavby. Starosta znovu upřesnil, co
to je plán organizace výstavby

a zdůraznil, že MČ zejména dbala
na to, aby občané Běchovic nebyli
při realizaci výstavby nadměrně
ohrožování hlukem a prachem.
JUDr. Šubrtová trvá na svém stano-
visku, že sdružení s ohledem
na skutečnost, že o situaci nic neví,
nesouhlasí s projednáním a s od-
souhlasením tohoto bodu.
Michal Jiřík požádal starostu o vyhlá-
šení 10 minutové přestávku.
Starosta vyhlásil v 18:20 technickou
přestávku, která skončila v 18.28 hodin.

Starosta sdělil, že zastupitelé po
diskuzi dospěli k názoru, že o tomto
bodu budou hlasovat dnes. Pře-
stože zastupitelé vítají návrh na
veřejné sezení s občanským sdru-
žením na téma výstavby křižovatky,
a to i za případné účasti projektantů
případně dalších odborníků, jsou
toho názoru, že bod byl dostatečně
důkladně projednán jak na komisi
pro rozvoj městské části, dopravu a
výstavbu, složené z nestranných
občanů Běchovic I. i Běchovic II, tak
i mezi zastupiteli. V této fázi se
jedná zejména o to, aby plán orga-
nizace výstavby uchránil občany
Běchovic před možnou újmou z na-
dměrného provozu velmi těžkých
nákladů. Toto se podařilo prosadit
a nic jiného v rámci tohoto bodu
není řešeno. Lubor Horák sdělil, že
na stavební komisi žádný oficiální
požadavek ani od sdružení na jed-
nání k tomuto tématu nepřišel
a potvrdil souhlasné stanovisko ko-
mise. JUDr. Šubrtová namítla, že
sdružení nebylo komisí informo-
váno. Michal Jiřík upozornil, že
komise je poradní orgán starosty
a není oprávněn poskytovat samo-
statně informace. Starosta doplnil,
že jednání komise není veřejné a zá-
věry a doporučení komise tvoří
pouze podklady pro další rozhodo-
vání, zároveň dodal, že 2 z 5 členů
komise jsou zároveň členy občan-
ského sdružení a z toho důvodu
považoval informovanost sdružení
za dostatečnou.
Starosta ukončil tuto debatu a před-
nesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 565
v příloze tohoto zápisu

6. Návrh na změnu programu
Starosta jako předkladatel pro-
gramu jednání navrhl a přednesl
návrh usnesení na změnu programu
- stažení bodu o zvýšení regulova-
ného nájemného z programu.
Hlasování:
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 566
v příloze tohoto zápisu

7. Návrh na nájem pozemku a uza-
vření smlouvy o nájmu pozemku
parc.č. 1387 o výměře 28m2 zapsa-
ného na LV č. 587 pro katastrální
území Běchovice, obec hl.m. Praha
u Katastrálního úřadu pro hl.m.
Prahu, Katastrální pracoviště Praha
Starosta upřesňuje, že se jedná
o pozemky zastavěné garážemi,
které nejsou ve vlastnictví MČ,
z toho pochází nutnost při každé
změně vlastníka stavby změnit ná-
jemní smlouvu. Původním
vlastníkem garáže byla Drahomíra
Prokopová, která vypověděla ná-
jemní smlouvu. Žádost nového
vlastníka garáže projednala komise
bytová a správy majetku s kladným
doporučením. Předseda komise by-
tové a správy majetku Jan Skopal
toto stanovisko komise potvrdil.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 567
v příloze tohoto zápisu

8. Návrh na rozpočtové změny MČ
Praha - Běchovice
Starosta sdělil, že v roce 2009 reali-
zovala MČ kromě dostavby MŠ
i další investiční akce a mnoho po-
třebných oprav, které ve svém
důsledku vyžadují i zvýšené prová-
dění rozpočtových změn.
Namátkově uvádí získání dotací pro
několik akcí - např. na rekonstrukci
podlahy v tělocvičně sportovního
areálu v ulici Richtrova, kde je nutná
spoluúčast MČ cca 600.000,- Kč,
na rekonstrukci povrchu na veřej-
ném multifunkčním hřišti Kuťatský
park, kde je nutná spoluúčast MČ
cca 200.000,- Kč. Dále se jedná
o nutnou rekonstrukci budovy
ZŠMŠ, kde byly zjištěny velmi zá-
važné téměř havarijní stavební
a provozní závady za cca 150.000,- Kč,
byly potřeba finanční prostředky
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na úhradu čištění koryta Běchovic-
kého potoka, na pokrytí nákladů
havárie vody a odpadu v CSS
Běchovice apod. Největší částkou je
spoluúčast MČ na dostavbě MŠ za
cca 3.500.000,- Kč, kde bylo sice za-
žádáno o dotaci MHMP, nicméně je
potřeba překrýt období, než bude do-
tace poskytnuta, další položky jsou k
pokrytí nákladů na zákonnou povin-
nost zavedení datových schránek.
Michal Jiřík navrhl, aby nebylo
čteno celé znění usnesení z důvodu
jeho velké rozsáhlosti. Starosta
zkonstatoval, že návrh znění usne-
sení mají všichni zastupitelé
k dispozici v tištěné podobě a vy-
zval jak zastupitele, tak plénum, aby
vyjádřili svůj případný požadavek
na přečtení celého znění.Vzhledem
k tomu, že takovýto požadavek
nebyl vznesen, vyzval starosta
o hlasování o návrhu usnesení
bez čtení.
Hlasování:
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 568
v příloze tohoto zápisu

9. Návrh na uzavření dodatku
ke smlouvě o nájmu nebytových
prostor v 1. nadzemním podlaží ne-
movitosti č.p. 479 v k.ú. Běchovice
– ordinace kožního lékaře
Starosta předal slovo pani tajem-
nici, která zkonstatovala, že se
jedná o dodatek ke smlouvě
o nájmu nebytových prostor uzaví-
raný z důvodu, že v době kdy se
uzavíraly původní nájemní smlouvy
bylo zjištěno, že nebyly dostatečně
zaměřeny a nebyly dostatečně
známy přesné výměry těchto pro-
stor, nebyly dohledány plány těchto
prostor. Vše již bylo znovu zamě-
řeno a zpracovány plány, je tedy
třeba upravit nájemní smlouvy.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 569
v příloze tohoto zápisu
V 19,01 hod odešel z jednání Pavel
Urban, nadále je přítomno 7 zastupitelů.

10. Návrh na uzavření dohody
o skončení nájmu nebytových pro-
stor v 1. nadzemním podlaží
nemovitosti č.p. 479 v k.ú. Běchovice
– ordinace dětského lékaře

Starosta informoval, že MUDr. Jana
Nožičková se rozhodla odejít do dů-
chodu, nadále bude dětskou
ordinaci provozovat MUDr. Radina,
resp. společnost s ručením omeze-
ným Alergologie-pediatrie.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 570
v příloze tohoto zápisu

11.Návrh na zakoupení hydrosta-
tického komunálního nosiče TTR
4400 HST s příslušenstvím
Starosta informoval, že průběh po-
časí v letošním roce se ne vždy
dařilo zajistit včasnou údržbu ze-
leně. Starosta se veřejně omlouvá
občanům, že MČ nebyla vždy
schopna posekat vše včas. Ke spl-
nění tohoto úkolu nemá v současné
době MČ dostatek kvalitní techniky,
proto má MČ v plánu zakoupit
novou a výkonnější techniku, a to
i s ohledem na zimní údržbu, kdy
v návaznosti na změnu právní
úpravy bude mít MČ povinnost udr-
žovat schůdnost chodníků tak, aby
nedocházelo ke zranění.Tento trak-
tor by měl svým technickým
vybavením zajistit jak zimní, tak
i letní údržbu.
Miloš Jaroš vznesl požadavek
na sestavení seznamu, kde se
budou udržovat v zimě chodníky.
Starosta informoval, že takovýto se-
znam je již ÚMČ rozpracován.
Na dotaz z pléna starosta upřesnil,
že neudržované chodníky budou vi-
ditelně označeny, ani tak se však
MČ nezbaví odpovědnosti za pří-
padnou škodu. Jen pro ilustraci
uvedl, že kdyby hl. m. Praha měla
udržovat všechny komunikace,
stálo by to ročně navíc několik mili-
ard. Je nutné konstatovat, že MČ
nemá finanční prostředky na to, aby
mohla udržovat všechny chodníky.
Michal Jiřík vznesl protinávrh
na doplnění usnesení o bod, který
bude znít „toto usnesení platí pouze
za předpokladu, že na zasedání Za-
stupitelstva hlavního města Prahy
dne 17.9.2009 bude MČ Praha –
Běchovice poskytnuta dotace
ve výši 9 mil. Kč.
Starostapředneslprotinávrhusnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Protinávrh byl přijat - viz usnesení č.
571 v příloze tohoto zápisu

12.Návrh na uzavření smlouvy o vy-
pořádání ceny trvalého zhodnocení
nemovitosti bez č.p./č.e na po-
zemku parc.č. 492 v k.ú. Běchovice
Starosta informoval, že s nástupem
nového správce do tělocvičny CHA-
NOS a celého sportovního areálu
CHANOS vznikla MČ nutnost fi-
nančně se vypořádat se stávajícím
podnájemcem budovy občerstvení.
Prokazatelně bylo doloženo, že bý-
valý podnájemce Kateřina
Špatenková na své náklady staveb-
ními úpravami trvale zhodnotila
nemovitost v majetku MČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 572
v příloze tohoto zápisu

13.Návrh na odvolání a volbu členů
finančního a kontrolního výboru
Starosta sdělil, že MČ je ze zákona
povinna mít zřízený finanční výbor
a kontrolní výbor.V současné době
je nutné zkorigovat počty členů
a obsazení těchto výborů, protože
někteří členové požádali o odvolání
z výborů a je nutné dodržet 5 členné
obsazení. Starosta přednesl návrh
usnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 573
v příloze tohoto zápisu

14.Návrh na zvýšení kapacity školní
družiny a oddělení Mateřské školy
od ZŠMŠ Praha Běchovice
Starosta vysvětlil, že ředitel školy
navrhuje v prostorách bývalé
školky zřídit družinu pro děti a tak
zvýšit kapacitu na 90 dětí. Dále je
navrhováno právní oddělení mateř-
ské školy od základní školy, tj.
zřízení samostatné příspěvkové or-
ganizace mateřská škola. Michal
Jiřík vznesl dotaz, jak v této sou-
vislosti proběhne výběrové řízení.
Mgr. Svátek vysvětlil, že zatím jsou
činěny předběžné kroky, které je
nutné podniknout na MHMP v rámci
zřizování samostatné MŠ. Zřízení
nové příspěvkové organizace a znění
její zřizovací listiny musí schválit
ZMČ samostatným usnesením.



Starosta přednesl návrh usnesení.
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 574
v příloze tohoto zápisu

15. Informace a různé
• Michal Jiřík požádal starostu,
aby vyzval zastupitele, kteří se dlou-
hodobě neúčastní jednání
zastupitelstva, aby zvážili vzdání se
svého zastupitelského mandátu.
Starosta odpověděl, že tento poža-
davek sdělí ostatním zastupitelům.
• Starosta informuje o rekon-
strukci sportovního areálu v ulici
Richtrova. Sportovní areál bude
znovu otevřen pro veřejnost, a to
včetně sportovního vyžití uvnitř,
od1. října, resp. 5. října, byla zřízena
dvě nová badmintonová hřiště.
• U hřiště v Kuťatech je položen
základ, chystá se instalace tartano-
vého hřiště s lajnováním, dokončení
se očekává do konce měsíce září.
• Starosta informuje o dohodě
s firmou SKANSKA provést
skrývku pozemku u Třech Mostů.
Podařilo se nechat odvést několik
desítek nákladních automobilů
svrchní zeminy.
• Starosta sděluje, že dostal po-
žadavek od maminek z MČ
o doplnění dětských hřišť, lavič-
kami a kolotoči. Budou pořízeny
dva kolotoče, podařilo se díky
dobré spolupráci s výrobcem zaří-
zení dodávaného k nové MŠ. Budou
výhodně dodány 2 nové kolotoče,
jeden do Běchovic I a druhý do Bě-
chovic II. Dále budou doplněna
dětská hřiště o lavičky.
• Starosta poděkoval paní Balí-
kové za upozornění na starou
památnou vrbu. Již je zařizováno
a bude proveden dendrologický po-
sudek a vyhodnoceny všechny
dostupné postupy pro její záchranu.
Po upozornění z pléna starosta sdě-
lil, že pokud to bude možné, požádá
pro tuto příležitost o dotaci.
• Starosta dále informoval, že
budou na na exponovaných mís-
tech území MČ doplňovány modré
lavičky s reklamami.
• Na dotaz z pléna starosta sdělil,
že do Parku Běchovice budou z do-
tace doplňovány stromy.
• Starosta informuje o stavu ře-
šení žádosti o doplnění plachty na
pískoviště ve sportovním areálu, byl

vyměněn písek jedná se o tom, že
by se pískoviště zastřešilo.
• Starosta dále informuje o mateř-
ské školce, situace se velmi zlepšila
důslednou kontrolou předávaných
částí, jsou tam už jen lehké nedo-
dělky, třídy jsou barevně oddělené
a děti tak budou mít lepší orientaci.
Ordinace pediatra v nejvyšším
patře je v jednání s MUDr. Radinou,
měla by začít fungovat nejpozději
od 1.1.2010, v současné době je in-
tenzivně řešen problém s dodávkou
výtahu. V budově jsou umístěny
i 3 nové byty, které jsou předběžně
plánovány pro využití jako služební
byty pro zaměstnance školky.
• Starosta informuje o ztrátách po-
klopů na kanálech, v současné
době jich chybí 42. Podařilo se zís-
kat příslib o doplnění těchto
poklopů v rámci další etapy rekon-
strukce dešťově kanalizace
v Běchovicích II.
• Starosta informoval o rekon-
strukci kanalizace v Běchovicích II.
Největší závady byly odstraněny
a další závady budou odstraňovány
v návaznosti na objemu dostup-
ných finančních prostředků.Všichni
budou dostatečně předem informo-
vání o postupech a termínech prací
a přístupy k nemovitostem budou
zajištěny.
• Starosta dále informoval o tom,
že se podávala žádost o měření
hluku. Starosta po získání informací
z MHMP sděluje, že dotace na za-
jištění měření hluku není dostupná.
Již dříve byly u soukromých sub-
jektů zjišťovány ceny takových
měření, pohybují se kolem 150 tisíc
korun a na tyto zakázky nemá MČ
v současné době prostředky. Bylo
však doporučeno podat oficiální
stížnost příslušné hygienické sta-
nici na zvýšenou hladinu hluku
a stanice je povinna toto měření
provést. Stížnost byla podána. Dle
informací pana Osvalda nějaké mě-
ření hluku již proběhlo. Starosta
požádal pana Osvalda aby sledoval
jaký směr má vítr při zmíněných mě-
řeních. Pan Osvald oznámil, že
dosavadní měření probíhala při vý-
chodním větru, což není objektivní.
Došlé výsledky budou posouzeny
a pokud bude zjištěno, že měření je
neprůkazné nebo za neobjektivních
podmínek (např. při východním

větru) bude podáno odvolání. Sta-
rosta ubezpečil, že v souvislosti
s plánovanou výstavbou přeložky
bude důsledně dbáno, aby hluková
měření byla po všech stránkách ob-
jektivní, tj. MČ nebude souhlasit
s neobjektivním měřením.
• Na dotaz z pléna starosta sdělil,
že reagoval písemně na článek uve-
řejněný v MF Dnes a požádal
o důsledné prověření uváděných
skutečností. Bude požadováno uve-
řejnění tiskové opravy. Zatím nebyl
stanoven termín schůzky s redak-
torem, je nabízena účast na tomto
jednání i zástupcům občanského
sdružení.
• JUDr. Šubrtová upřesňuje, že
měření hluku, které proběhlo bylo
na objednávku ŘSD se záměrem,
aby bylo vyřešeno hlukové pásmo
při stavbě 511. Starosta zkonsta-
toval, že hlukové měření
na objednávku MČ zřejmě ještě pro-
běhne a ÚMČ toto bude ostře
sledovat tak, aby měření proběhlo
na vhodných místech a za vhod-
ných podmínek.
• Na toto téma se rozpoutala ši-
roká diskuse se základními
požadavky, aby měření hluku probí-
hala objektivně, hygienická stanice
nemá dostatek prostředků na staci-
onární trvalé měření hluku, měření
od soukromých firem by bylo pova-
žováno za neobjektivní a navíc MČ
nemá dostatek prostředků na ně-
jaké trvalejší měření. Jediná cesta je
opakovaně psát stížnosti na pře-
kročený hluk, aby MČ měla vzorky
z každého měsíce. Paní Šubrtová
upozorňuje, že již jsou zřejmě pře-
kračovány hlukové limity běžně,
další stavbou dojde dle paní Šubr-
tové ještě k enormnímu zvýšení
hluku, křižovatka je posunutá k Bě-
chovicím II, dnes je nutné počítat
s transevropskou kamionovou do-
pravou a tato stavba dle názoru
paní Šubrtové zlikviduje Běchovice
II. Žádá MČ, aby se pečlivě začala
starat o tuto situaci. Starosta má in-
formaci starou cca 10 dní, že spis je
na MMR. Paní Šubrtová sděluje, že
není a na dotaz starosty, zda sdru-
žení ví, kde se spis právě nachází
odpovídá, že ví, ale že si to MČ
může také zjistit. V reakci na toto
sdělení Lubor Horák s politováním
konstatuje, že v tomto případě by
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mělo jít o těsnou spolupráci mezi MČ
a občanským sdružením, ale jeho
dojem je zcela opačný. Paní Šubr-
tová opustila jednací místnost. Na
opakovaný dotaz starosta kde tedy je
spis v současné době, odpovídá paní
Balíková, že na MMR. Starosta zkon-
statoval, že MČ má eminentní zájem
na řešení situace tak, aby v případě,
že stavba nebude vyhovovat z hle-
diska životního prostředí, nebyla
realizována, ostatně i takto znějí
všechna dosavadní usnesení tohoto
ZMČ - tedy vrcholný projev vůle MČ.
Bez souhlasu MČ nelze stavbu reali-
zovat. Lubor Horák znovu důrazně
upozorňuje na nutnost těsné spolu-
práce. Paní Šubrtová se vrátila do
jednací místnosti a sdělila, že je spis
na ministerstvu zdravotnictví.
Starosta dále informoval o krátkém
jednání s projektantem stavby
panem Lebedou, ze kterého žádné
konkrétní závěry nevzešly.
Starosta na závěr debaty opakovaně
vyzval sdružení ke sdělení návrhu,
co by měla MČ dle občanského sdru-
žení udělat v tuto chvíli, paní
Šubrtová navrhuje si dát schůzku a
domluvit se na konkrétních věcech, s
tím že je ochotna k osobní spolu-
práci s MČ. Starosta přislíbil, že
pokud se dozví nové informace tak
uspořádá veřejnou schůzi.
Stasrosta dále informuje o jednání
s náměstkem primátora Blažkem se
záměrem pokusit se o omezení prů-
jezdu nákladních automobilů
na Českobrodské alespoň v noci.
• Pan Sedláček vznesl dotaz, zda

se MČ chystá zrušit park u restau-
race Koruna. Starosta odpověděl, že
ne a ani to nikdy nebylo záměrem to-
hoto vedení MČ. Pouze je uvažováno
o zřízení parkoviště za protihluko-
vou zdí naproti objektu Koruna.
• Dále se pan Sedláček dotázal,proč
a jaké vyměřování je prováděno před
pomníkem běžců. Starosta odpově-
děl, že se pravděpodobně jedná o
vyměřování nezbytné přístupové
cesty pro záchranný systém (hasiče).
Děje se tak za dodržení podmínek za-
chování zeleně.Z technických důvodů
není možné vybudovat záchrannou
přístupovou cestu na jiném místě.Tato
cesta nebude jinak využívána.
• Další dotaz vznesl pan Sedláček,
zda bude kapacitně dostačovat čis-
tička pro nově vybudované byty.
Starosta odpověděl, že v tomto pří-
padě je podmínkou provozu nových
bytových domů intenzifikace přečer-
pávací stanice a čističky odpadních
vod. Intenzifikaci přečerpávací sta-
nice bude provedena na náklady
investora stavby centra Běchovic,
ČOV a její intenzifikace již probíhá.
• Další dotaz měl pan Sedláček
natermíny čištění potoků a stav pro-
tipovodňových opatření. Starosta
sdělil, že čištění potoků bylo naplá-
nované na letošní rok. Je snaha
získat jednoznačný příslib k čištění
v pětileté periodě. Jednání je složité
v tom, že úhrady neplatí MHMP, ale
ministerstvo zemědělství, kde, ač
byly přislíbeny prostředky, byly po-
zději přesunuty na odvracení škod
po povodních. Bude vyvinuta

enormní snaha získat prostředky na
příští rok. Projekt na protipovodňové
opatření. Původní informace byla, že
bude možné čerpat dotace z EU, po
prověření odborníky z MHMP bylo
zjištěno, že mobilní stěny by v tomto
území byly neúčinné, bude snaha
řešit situace terénními úpravami
koryt a jejich okolí.Vše bude záviset
na možnosti získat finanční pro-
středky, nějaké termíny se v
současné době nedají stanovit.
• Pan Osvald vznesl dotaz na li-
kvidaci černé skládky u ulice Do
Dubče, začíná se tam navážet shnilé
ovoce. Starosta sděluje, že se tato
situace bude řešit.
• Starosta sděluje, že by do vánoc
měl být zřízen sběrný dvůr, který by
měl být umístěný v areálu bývalého
výzkumného ústavu.
• JUDr. Šubrtová sděluje, že mezi
Běchovicemi I a Běchovicemi II ne-
svití lampy, a dále když se vystoupí
z Běchovického nádraží je tam hrozná
tma. Starosta odpovídá, že lampy
budou opraveny a situace tmy před
nádražím je v jednání s Českými dra-
hami. Zatím bylo jednání neúspěšné,
v současné době je příslib náměstka
ředitele ČD, že bude řešeno.
• Na dotaz paní Balíkové starosta
odpověděl, že stavební povolení
k výstavbě etapy č. 1 - bytové domy
Běchovice je k nahlédnutí na ÚMČ.
zasedání zastupitelstva je stanoven
na 16. 12. 2009 v 18.00 hodin
Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 20:59 hodin
Zápis odpovídá průběhu jednání.
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1. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
45. zasedání ZMČ Praha-Běchovice
zahájil starosta MČ Ing. Ondřej Mar-
tan dne 7. 10. 2009 v 18.05 hodin.
Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů
přítomni: 12 - dle prezenční listiny –
viz příloha tohoto zápisu
omluveni: 1 - Ing. Jiří Santolík.
Další přítomní: tajemnice ÚMČ
Mgr. Jitka Šnajdrová, Jana Šírová
Starosta zkonstatoval, že při přítom-

nosti 12 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli starostou určeni
Mgr. Jaroslav Svátek, Martin Jech.

2. Návrh na schválení programu
jednání 45. zasedání ZMČ
Po úvodním slovu a určení ověřo-
vatelů navrhl starosta program
jednání a přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 575
v příloze tohoto zápisu.

3. Návrh na navýšení nájemného
z bytů s regulovaným nájemným
od 1. 2. 2010 dle platné právní
úpravy
Starosta informoval, že MČ přistu-
puje k tomuto kroku po předchozím
důkladném projednání, kdy bylo do-
poručeno dosáhnout do roku 2012
cílové částky cca 89 Kč za m2

s cílem postupně deregulovat ná-
jemné. Jde hlavně o to, že MČ
potřebuje dostat nájemné do takové
výše, aby z něj bylo možné alespoň
částečně hradit náklady na údržbu
a opravy, např. opravy nebo výměnu

Zápis z 45. zasedání Zastupitelstva
MČ Praha-Běchovice
konaného dne 7. 10. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9



oken nebo nové fasády.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 8 proti: 2 zdržel se: 2
Proti hlasovali: Michal Jiřík a Miloš
Jaroš.
Zdrželi se: Ing. Petr Kos, František Po-
šmura.
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 576
v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na revokaci usnesení č.
568/44/09 ze dne 16. 9. 2009 k ná-
vrhu na rozpočtové změny MČ
Praha- Běchovice
Starosta předal slovo tajemnici ÚMČ,
která vysvětlila, že tato rozpočtová
změna souvisí se schválenou finanční
spoluúčastí MČ na rekonstrukcí pod-
lahové krytiny ve sportovním areálu
a sdělila, že se jedná pouze o změnu
účelu použití těchto peněz, kdy pů-
vodně bylo narozpočtováno
600 000 Kč rozpočtově určených na
rekonstrukci podlahové krytiny v tě-
locvičně. Při provádění prací bylo
zjištěno, že je nutné provést ještě i
rekonstrukce sociálních zařízení.
Starosta doplnil, že spoluúčast MČ
na rekonstrukci podlahové krytiny je
zhruba 400 000 Kč a zbývajících 200
000 Kč bude použito na rekonstrukci
sociálních zařízení.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 577
v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na rozpočtovou změnu
MČ Praha-Běchovice
Starosta opět předal slovo tajem-
nici ÚMČ, která sdělila, že
rozpočtová změna je navrhována
proto, že při provádění rekonstrukcí
byla zjištěna vysoká nehospodár-
nost při ohřevu a transportu teplé
vody v objektu. Na tyto nutné
úpravy by byly převedeny pro-
středky z položky služby peněžních
ústavů. Starosta doplnil, že od vel-
kých plynových kotlů, které jsou
v kotelně a nahřívají zásobníky
vody o velikosti 2500 litrů, je velká
vzdálenost asi 50 m do koupelen.
MČ se rozhodla pro změnu tohoto
systému tak, že do místnosti přímo
proti koupelnám byl v tělocvičně
nainstalován menší plynový kotel
s ohřevem vody do 300litrového zá-
sobníku. Byly instalovány

i směšovače do baterií ve sprchách,
a tím by mělo dojít k výraznému šet-
ření nákladů na teplou vodu.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 578
v příloze tohoto zápisu.

6. Návrh na pronajmutí nebytových
prostor a uzavření smlouvy o smlouvě
budoucí na nájem nebytových prostor
ve 3.nadzemním podlaží nemovitosti
č. p. 588 v k.ú. Běchovice – dětské
zdravotní středisko
Starosta informoval, že v nové bu-
dově MŠ vzniká v 3. nadzemním
podlaží nová ordinace pediatrie,
která bude sloužit i jako ordinace
alergologie a imunologie. Po jed-
nání s panem doktorem Radinou
došlo k dohodě o uzavření smlouvy
o smlouvě budoucí na nájem těchto
prostor, vzhledem k nutnosti pře-
dem upravit nájemní vztah mezi
MUDr. Radinou a MČ, aby mohl
MUDr. Radina požádat o změnu re-
gistrace nestátního zdravotnického
zařízení. Nájemné bude sjednáno ve
výši 4 500 Kč měsíčně s tím, že MČ
se nebude nijak podílet na vybavení
prostor, nutná média budou hra-
zena nájemcem. Na dotaz Mgr.
Svátka jak je to s režií samostat-
ného výtahu do prostor ordinace
starosta odpovídá, že režie výtahů
zůstává na MČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 579
v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh na uzavření dodatku č. 1
ke smlouvě o podnájmu kabelo-
vého vedení VO v ulici Do Říčan
a v ulici Českobrodská
Starosta informuje, že MČ má 3 sta-
cionární měřiče rychlosti. Tyto
stacionární měřiče se osvědčily
jako účinný prostředek ke zpoma-
lení průjezdní rychlosti aut,
a z tohoto důvodu se MČ rozhodla
pokračovat v nájemním vztahu se
společností ELTODO-CITELUM, s. r.
o., až do roku 2013.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 580
v příloze tohoto zápisu.

Pavel Urban se ptá, zda by nestálo
za to instalovat ještě měřič rych-
losti na ulici Do Říčan směrem
na Dubeč.
Starosta odpovídá, že v současné
době na tento přístroj nemá MČ do-
statečné prostředky, ale bude se
o koupi uvažovat na jaře příštího roku.
Michal Jiřík navrhuje, aby si pan
starosta provedl kontrolu s MP
v ulici Josefa Němce, jak často tam
řidiči nerespektují dopravní značení
a vjíždějí do jednosměrky.
Starosta odpovídá, že městskou po-
licii na místo poslal, zvláště tato
skutečnost byla hlídána 4 dny v ran-
ních hodinách, a za celou tuto dobu
tam ani jednou neprojel žádný řidič.
Proto nepovažuje za nutné toto dále
řešit.

8. Informace a různé
• Starosta informoval o významné
události v Běchovicích, v pondělí
5. 10. 2009 v 8.00 hodin byla slav-
nostně otevřena nová Mateřská
školka. V této souvislosti děkuje
za účast zastupitelce Hlavního
města Prahy Martině Šandové a za-
stupitelům MČ. Školka funguje bez
problémů, dětem se moc líbí.
Se stravováním také nejsou žádné
problémy, vše funguje jak má.
• Starosta podal informaci o do-
taci z HMP ve výši 9 000 000 Kč,
kterou se mu podařilo získat na do-
financování mateřské školky.
• Michal Jiřík vznesl požadavek
na starostu, aby byli kontaktováni
zastupitelé, kteří se pravidelně
a dlouhodobě nedostavují na ZMČ
a dále požadavek, aby byl zveřejňo-
ván přehled docházky zastupitelů
na jednání ZMČ. Starosta sdělil, že
zastupitelé byli kontaktováni, jak je
vidět na dnešní účasti, a pokud
bude požádáno, tak docházka za-
stupitelů bude zveřejněna v Životě
Běchovic. Dále Michal Jiřík ozna-
muje, že dle jeho názoru při
doplňování členů kontrolního a fi-
nančního výboru nebyl vzat
v úvahu zákon o hl. m. Praze, kde
jsou vyjmenovány osoby, které ne-
smějí být členy, jako je např.
místostarosta a hlavní účetní. Sta-
rosta sděluje, že hlavní účetní Dagmar
Kotěrová není členem výboru, ale
pouze tajemníkem a funkční omezení
se týká členů výborů.
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aktuálně

• František Pošmura se dotázal, jak
funguje stravování v nové MŠ.
Mgr. Jaroslav Svátek odpověděl, že
probíhá dobře,všechno jídlo je v sou-
ladu s dětskými stravovacími
normami a dle učitelek dětem chutná.
• Jiří Klůna vznesl dotaz, kdy
bude zakoupen nový traktor,
o jehož koupi bylo rozhodnuto
na minulém ZMČ. Starosta sdělil, že
podklady, které si vyžádala leasin-
gová společnost byly shromážděny
a odeslány, traktor by měl být v prů-

běhu listopadu, čeká se na dodávku
přídavných zařízení.
• Pavel Urban požádal o infor-
maci, v jakém stavu jsou reklamace
areálu „Na Korunce“. Starosta od-
pověděl, že toto téma bude
projednáváno na poradě.

Termín následujícího řádného
zasedání zastupitelstva je stanoven
na 16. 12. 2009 v 18.00 hodin
Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 18.37 hodin.
Zápis odpovídá průběhu jednání.
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Zákon č. 300/2008 Sb., o elektro-
nických úkonech a autorizované
konverzi dokumentů nabyl účin-
nosti dne 1. 6. 2006. Tento zákon
zavedl do systému doručování zří-
zení a používání systému datových
schránek – pro některé subjekty po-
vinně, pro některé dobrovolně.

Jejich zavedením se díky využití
informačních technologií zásadně
změní způsob doručování (přijímání
a podávání) úředních dokumentů.
Pomocí datových schránek bude
možné zasílat dokumenty v elektro-
nické podobě orgánům veřejné
moci a také je takto od nich přijímat.

Do budoucna je očekáváno, že
tento způsob komunikace nahradí lis-
tinnou podobu klasického způsobu
doručování, přesto však existují
i opačné názory, a to, že v některých
specifických případech to nebude
možné. Jisté však je, že zákon o dato-
vých schránkách v mnoha ohledech
zrovnoprávňuje papírovou a elektro-
nickou verzi zasílaného dokumentu.

Jak jsou tedy zřizovány datové
schránky?

Pokud orgány veřejné moci a práv-
nické osoby prostřednictvím svých
statutárních zástupců v předstihu ne-
požádají o zřízení datové schránky,
budou jim zřízeny automaticky, všem
ostatním na základě jejich žádosti.

V případě orgánů veřejné moci
(přesné vymezení zákonem používa-
ného termínu "orgán veřejné moci"
však není tak triviální, jak se na první
pohled jeví) se jedná zejména o or-
gány státní správy a samosprávy. Dále
pak tato zákonná povinnost dopadne

na právnické osoby zapsané v obchod-
ním rejstříku (například všechny a. s. a
s. r. o.) a právnické osoby zřízené ze zá-
kona. Existují však některé výjimky
(například advokátům a daňovým po-
radcům se podařilo vymoci tříletý
odklad). Obecně tedy platí, že tyto sub-
jekty nemusí samy žádat o zřízení své
datové schránky, protože tato jim bude
zřízena automaticky. Svou datovou
schránku si přitom tyto subjekty nemo-
hou nechat zrušit (znepřístupnit).

Pro ostatní subjekty, tj. fyzické
osoby podnikající i nepodnikající,
ostatní právnické osoby apod., resp.
pro každého, kdo není v předchozí
skupině, je zřízení datové schránky
dobrovolné. Datová schránka je
v tomto případě zřizována pouze na
žádost. Další výhodou je to, že mohou
svou datovou schránku zase zrušit
(formálně: znepřístupnit) a znovu zřídit
(zpřístupnit).

Pokud jde o odesílání a přijímání
z datové schránky, zde obecně platí:
• orgán veřejné moci je přes datovou

schránku odesílat a přijímat povinen,
pokud to umožňuje povaha doku-
mentu a pokud příjemce má datovou
schránku, a to každému, kdo má da-
tovou schránku zavedenou, tedy
jinému orgánu veřejné moci, práv-
nické osobě, fyzické osobě atd.

• ostatní subjekty odesílají přes da-
tovou schránku dobrovolně

• právnická či fyzická osoba může
odesílat přes datovou schránku or-
gánu veřejné moci

• právnická či fyzická osoba nemůže
zatím odesílat přes datovou schránku
jiné právnické či fyzické osobě.

Od 1. 11. 2009 budou datové schránky
pro společnosti a orgány státní moci
skutečně stoprocentně povinné.
Do zřízené schránky budou doručo-
vány elektronické dokumenty
od orgánů veřejné moci místo klasické
pošty, a to i v případě, že si ji společ-
nost neaktivuje. Dokumenty budou ze
zákona považovány za doručené de-
sátý den po jejich doručení do datové
schránky bez ohledu na to, zda si po-
vinný subjekt schránku skutečně
„vybere“. Jeví se tedy velmi závažným,
aby povinné subjekty k těmto skuteč-
nostem přistupovaly dostatečně
odpovědně, protože v opačném pří-
padě by jejich liknavost pro ně mohla
mít dalekosáhlé právní důsledky, např.
v soudních, správních a jiných řízeních.

Jak je, mimo jiné, uvedeno v článku
Petra Kučery ze dne 13. 10. 2009 –
Datové schránky: Už za tři týdny hrozí
informační tma, zdroj citace: Aktu-
álně.cz:

„Pokud přitom občan nebo firma
pošlou přes datovou schránku píse-
mnost na úřad, a ten ji nepřijme,
mohou jej od listopadu žalovat kvůli
nesplnění zákona. Pro úřady bude po-
vinné přes datovou schránku dopisy
nejen přijímat, ale i odesílat. Podle in-
formací Aktuálně.cz už řada advokátů
očekává příval snadných případů.

Komplikace hrozí také na soudech.
Ty sice splní povinnost používat da-
tové schránky, rozsáhlejší dokumenty
ale zatím budou stejně posílat klasic-
kou poštou. Zatím není vyřešena
takzvaná spisová služba. A naskeno-
vání soudního spisu a jeho autorizace
by přišla na mnohem víc peněz, než

Aktuálně - datové schránky

ÚČAST ZASTUPITELŮ
NA ZASEDÁNÍ

od 12/2008 - 10/2009
Jméno zastupitele účast v %
Ing. Martan Ondřej 100
Skopal Jan 100
Požárek Petr 81,8
Klůna Jiří 90,9
Ing. Kočí Antonín 81,8
Jech Martin 72,7
Urban Pavel 81,8
Mgr. Svátek Jaroslav 100
Pošmura František 100
Ing. Santolík Jiří 9,1
Jaroš Miloš 100
Jiřík Michal 90,9
Ing. Kos Petr 63,6



Maminky a tatínkové dětí z Bě-
chovic i blízkého okolí se dočkali!
Dlouho očekávaná a tolik potřebná
mateřská školka byla v pondělí
5. října 2009 přestřižením pásky
slavnostně otevřena panem staros-
tou Ing. Ondřejem Martanem a paní
Martinou Šandovou, členkou Vý-
boru pro výchovu a vzdělávání
Zastupitelstva hlavního města
Prahy. Obřadu se účastnila také
řada zastupitelů naší městské části,
jako hosté byli přítomni i starostové
okolních obcí a samozřejmě řada
rodičů a jejich dětí.

Školka má celkovou kapacitu 100
dětí ve čtyřech odděleních – odtud
název Čtyřlístek. Název jsme pro jis-
totu konzultovali i se známým malířem
panem Jaroslavem Němečkem. Ani
jemu, ani Myšpulínovi, Fifince, Bobí-
kovi a Pinďovi pojmenování nevadí.
Naopak všechny děti pozdravují
a přejí jim, aby se jim v nové školce lí-
bilo. Každé oddělení má svoji barvu.
V přízemí najdeme zelenou a žlutou
třídu, v patře pak červenou a modrou.
Všechny místnosti jsou vybaveny
novým moderním nábytkem v barvách
třídy a krásnými novými hračkami. Ke
spaní (ruku na srdce, kdo z nás by se
už jen kvůli tomu nechtěl do školky
vrátit) slouží lehátka, která se snadno
přenesou a uskladní. Každá ze tříd má
několik skladových komor, aby měly
paní učitelky všechno pěkně po ruce.
A kdo bude v nové školce učit? Nej-
starší dětí chodí do červeného
oddělení, kde učí paní učitelky Jitka
Tesaříková a Radka Požárková. Ta je
také zástupkyní ředitele školy pro ma-
teřskou školu. Vedle v modrém
oddělení má další předškoláky na sta-
rosti Jitka Galli a Marta Marčeková.
V zelené třídě vyučují Linda Šmídová
a Marie Sedláčková. Program pro nej-
mladší děti na žlutém oddělení

připravují Erika Sulanová a Lucie
Hendrychová. Jídlo pro školku připra-
vuje externě pan kuchař Kroupa, který
vaří v domě s pečovatelskou službou.
Ve školce jídlo vydávají paní Jana Ma-
tušíková a Hana Drábková. Přes
strašení všech sýčků, příprava stravy
probíhá bez problémů, jídla je dost
a dětem chutná. O úklid ve školce se
postarají Katka Kuková a Hana Dráb-
ková. O správu budovy se vzorně
stará pan Skopal. Za to, že školka fun-
guje tak jak má, patří všem výše
jmenovaným můj velký dík!

Co ještě zbývá dodělat? V těchto
dnech se čeká na dokončení úžasného
dětského hřiště. Houpačky, branky,
basketbalové koše, kolotoč, prolézačky,
totem, malý kopec na bobování… Ta-
kové jako máme my, asi hned tak jinde
neuvidíte! Prosíme jen, abyste respek-
tovali, že je hřiště z bezpečnostních
důvodů vyhrazeno pouze pro školku.
V posledním patře budovy se také do-
končuje ordinace dětského lékaře.Tam
bude přístup vnějším skleněným výta-
hem. Všechny prostory lékaře jsou
od zbytku školky striktně stavebně od-
děleny, nikdo nemusí mít obavy z šíření
infekce. V další části druhého patra
budou tři byty, přednostně rezervované
pro pracovníky školky.

Závěrem dovolte, abych se obrátil
na ty nejdůležitější v naší školce,
na naše žáčky. Milé děti, přeji vám, ať
se vám ve školce líbí, ať sem chodíte
rády a prožijete tu krásné dětství. Jen
tak bude mít práce všech projektantů,
stavebníků, zřizovatele i nás, pracov-
níků školy, svůj smysl.

Jaroslav Svátek, ředitel MŠ a ZŠ

Telefonní čísla do školky:
vedení školky 725 135 405
červená třída 725 135 400
modrá třída 725 135 401
zelená třída 725 135 402
žlutá třída 725 135 403
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Nová mateřská školka Čtyřlístek

kolik bychom ušetřili za poštovné,“ říká
například úředník jednoho krajského
soudu. „V praxi tak zatím soud pošle
do datové schránky jen upozornění,
že samotný dokument pošle jako ,pří-
lohu´klasickou poštou.“

Na závěr lze shrnout, že výsledkem
této změny doručování prostřednic-
tvím informačního systému datových

schránek by, kromě jiného, měla být
efektivnější - tedy rychlejší, levnější a
spolehlivější veřejná správa. Jak však
z výše uvedeného a dalších dostup-
ných informací vyplývá, zřejmě by bylo
přehnaným optimismem očekávat již v
začátcích této převratné reformy do-
ručování zázraky.

Mgr. Jitka Šnajdrová

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,

v rámci projektu oslovit seniory,
poskytnout jim aktuální informa-
ce a nabídnout praktické rady, za-
jímavosti a zábavu a v návaznos-
ti na informaci z Magistrátu hlav-
ního města Prahy bychom vás
rádi informovali, že Centrum so-
ciálních služeb Praha bude vydá-
vat časopis PRAŽSKÝ SENIOR,
který bude k dispozici občanům
zdarma. První číslo časopisu by
mělo vyjít 6. 11. 2009 a jako jedno
z distribučních míst byl vybrán
Úřad městské části Praha-
Běchovice, kam by měl být časo-
pis v následujících několika dnech
distribuován. Součástí projektu
je i nový webový portál
http://www.prazskysenior.cz.

Mgr. Jitka Šnajdrová

tajemnice ÚMČ Praha - Běchovice

info pro občany

Děkuji paní Svobodové a všem
zastupitelům za milé přání a dárek.

Eva Beroušková

������������������

Děkuji za blahopřání a milý dárek
k mému životnímu jubileu, který mi
předala paní Svobodová.

Josef Rus

������������������

Děkuji pracovníkům Úřadu městské
části Praha-Běchovice a paní
Svobodové za dárek a blahopřání
k mému jubileu.

Karel Jech

������������������

Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice
za blahopřání a dárek k mému ži-
votnímu jubileu, který mi předala
paní Svobodová.

Tandarová Eva

poděkování



info pro občany

projekty a jednání
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V roce 2006 byla zahájena re-
konstrukce předposledního úseku
I. železničního tranzitního koridoru
Děčín – Břeclav mezi Běchovicemi
a Libní. Účelem stavby byla celková
modernizace stávající trati a doplnění
další, třetí, traťové koleje. Doplnění
třetí koleje umožní od roku 2011 za-
vedení patnáctiminutového intervalu
příměstské vlakové dopravy. Nový že-
lezniční svršek s tzv. pružným
upevněním snižuje úroveň hluku pro-
jíždějících vlaků. Rekonstrukce
přinese občanům zvýšení úrovně slu-
žeb při cestování vlakem a zlepší
celkové soužití obce s železnicí. Ob-
čané si určitě všimli nových zastávek,
protihlukových stěn či opravených
podchodů.

Dne 16. 11. 2009 bude ukončena
poslední velká výluka a zmizí pro-
vizorní nástupiště, která omezují
nástup a výstup pouze předními
dveřmi vlakových souprav.

Od nového jízdního řádu, který
bude platit od poloviny prosince
2009, začnou vlaky využívat plnou
traťovou rychlost, která ve zmíně-
ném úseku činí 130 km/h,
v případě souprav Pendolino 160
km/h. Všechny tři koleje umožňují
obousměrný provoz, který také
bude podle momentální dopravní
situace využíván. Znamená to, že
bude běžně docházet k situaci,
kdy se po každé krajní koleji bude
řítit rychlostí 160 km/h Pendolino
a po prostřední pojede rychlík
„pouze“ 130 km/h.

Za těchto podmínek je pře-
cházení kolejí mimo
podchody smrtelně nebez-
pečná záležitost!

Už neplatí, že po jedné koleji
se jezdí do Prahy a po druhé
obráceně!

Už neplatí, že vlak je zdálky
slyšet!

Prosím všechny občany, aby
toto vzali na zřetel, a aby ze-
jména rodiče řádně poučili
své děti.

Dovolte mi, abych Vám, občanům
obcí dotčených výstavbou, poděkoval
za trpělivost, se kterou jste snášeli
všechna omezení dopravy, zvýšený
hluk a prašnost a další podobné do-
pady stavební činnosti. Snažili jsme
se je omezit na co nejmenší míru, nic-
méně vyloučit je nelze a Vaše
pochopení umožnilo plynulý průběh
stavby a její dokončení v plánovaném
termínu. Ještě jednou děkuji.

Vojtěch Klofec
hlavní inženýr stavby

Rekonstrukce železničního koridoru
Libeň – Běchovice je před dokončením

Dne 22. 9. 2009 proběhla v res-
tauraci Koruna prezentace studie
rozvoje MČ Praha-Běchovice pro
období let 2010 – 2020.

Primárním cílem studie bylo se-
známit občany s existencí tohoto
dokumentu a zároveň je vyzvat k po-
dání doplňujících podnětů k této
studii. Studie řeší primárně čtyři roz-
vojové oblasti, kde by přicházela
v úvahu výstavba, a kde to umož-
ňuje, a nebo by měl umožňovat
územní plán. Jedná se o prostor
centra MČ, prostor mezi MČ Praha-
Běchovice a MČ Újezd nad Lesy,
prostor okolo stávající provozovny
JHP Mosty a prostor stávajícího pole
východně od čtvrti Běchovice 2.
Valná většina veškerých úprav byla
směřována do území již deset let
označených jako možná rozvojová
(zastavitelná) území, avšak bez bliž-
šího určení charakteru zástavby.
Vzhledem k tomu, že se jedná o po-

zemky v majoritním vlastnictví jiných
subjektů než je MČ Praha-
Běchovice, jedná se zároveň o
velice důležitý podklad pro budoucí
jednání s investory zástavby.

Studie by tedy měla ve své vý-
sledné podobě velice podrobně
popisovat charakter možné bu-
doucí zástavby zmíněných území
vč. šíře ulic, charakteru jejich od-
vodnění, velikosti parcel a tím
i počtu budoucích obyvatel.

Vzhledem k tomu, že se jedná o
důležitý dokument s možným vli-
vem na budoucí rozhodování
zastupitelstva MČ Praha-Běchovice,
prodlužujeme dobu pro příjem pod-
nětů a připomínek do konce
listopadu 2009. Své podněty posí-
lejte v elektronické i papírové formě
na podatelnu úřadu MČ Praha-
Běchovice. Email:

podatelna@praha-bechovice.cz

Studie je v úředních hodinách
k nahlédnutí (na vyžádání) na
úřadě MČ Praha-Běchovice u ve-
doucího odboru správy majetku
pana Richtera. Komplexní podobu
návrhu si lze prohlédnout i na webu
MČ Praha-Běchovice, tedy na
www.praha-bechovice.cz v sekci ak-
tuality a v záložce BĚCHOVICE,
podsekce „územní plánování“.

V současné době probíhají koor-
dinační schůzky s cílem vygenerovat
jednoznačné doplňující požadavky
pro projektanty k zapracování do
studie.

O výsledcích jednání a samo-
zřejmě i konečné podobě studie
budete informováni.

Závěrem je třeba dodat zpřesňu-
jící vyjádření útvaru rozvoje města
(URM), že stávající podoba studie
nebude zahrnuta do konceptu územ-
ního plánu zveřejněného na podzim
2009. Navržené změny bude třeba

Představení studie rozvoje MČ Praha-Běchovice
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uplatnit v dalších kolech změn
územního plánu. Studie by měla
sloužit jako základní strategický
dokument pro rozhodování zastupi-

telstva o výstavbě v letech 2010 –
2020.

Ing. Ondřej Martan
starosta MČ
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informace pro občany

Kácení stromů
Postup vyřízení věci

Žádost o vydání rozhodnutí povole-
ní kácení stromů podává vlastník po-
zemku či nájemce nebo jiný oprávně-
ný uživatel se souhlasem vlastníka
pozemku, na kterém dřeviny rostou, od-
boru vnitřních věcí Úřadu MČ Praha-
Běchovice.

Předpokladem je, že parcela, na
které roste dřevina, která je předmětem
žádosti o kácení, leží na katastrálním
území v Praze-Běchovicích, a strom má
obvod kmene ve 130 cm nad terénem
více než 80 cm nebo souvislý keřový
porost větší než 40 m². Je-li obvod
kmene menší než 80 cm ve 130 cm
nad terénem nebo souvislé keřové po-
rosty do celkové plochy 40 m² podává
majitel pouze oznámení, a to alespoň
14 dní před plánovaným kácením.
Toto však neplatí pro právnické oso-
by, které musí mít rozhodnutí o ká-
cení vždy, i když strom nedosahuje
ve 130 cm obvodu kmene 80 cm,
a ani když souvislý keřový porost
není větší než 40 m². Ještě připomí-

náme, že se jedná o stromy rostoucí
mimo les.

Sankce za nepovolené kácení jsou
dosti vysoké, u fyzických osob je to do
100 tisíc a u právnických osob až do
výše 1 milionu korun.
Formuláře, náležitosti, doklady
Písemná žádost s uvedením:
- jméno a adresa žadatele
- doložení vlastnického či nájemního

vztahu žadatele k pozemkům a dře-
vinám rostoucím mimo les (nájemce
musí předložit i souhlas majitele)

- specifikace dřevin, které mají být
káceny, zejména jejich druh, počet,
velikost plochy keřů včetně situační-
ho zákresu

- udání obvodu kmene stromu ve výš-
ce 130 cm nad zemí

- zdůvodnění žádosti
- uvedení telefonního čísla (mobilu) –

pro domluvu o místním šetření
- předepsaný formulář lze stáhnout

na našich internetových stránkách
www.praha-bechovice.cz

Forma vyřízení
Napsaná žádost s náležitostmi a do-

klady (je nutné předložit originály, my
Vám je po okopírování vrátíme zpět) se
předá do podatelny ÚMČ Praha-
Běchovice, Za Poštovskou zahradou
479, 190 11 Praha-Běchovice. Poté
s Vámi telefonicky či písemně dojed-
náme termín místního šetření. Po tom-
to místním šetření bude vyhotoveno
„Rozhodnutí o kácení“. Maximální
doba vyřízení celé žádosti by neměla
překročit 30 dní.

Ještě upozorňujeme, že kácení po-
volujeme především v době vegetač-
ního klidu, tj. cca od 1. listopadu
do 31. března.

Další případné dotazy Vám rádi zod-
povíme na tel. č. 281 028 613.

Mgr. Martina Vlková
vedoucí odboru vnitřních věcí
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Tak už jsme se dočkali! Rozjel se
nám kolotoč mistrovských zápasů!
Jak se nám daří, to se dozvíte pod ti-
tulkem „Výsledky mladých sršňů“,
teď chci napsat pár řádek o těch,
kteří se o mladé běchovické fotba-
listy starají.

Když jsem se začátkem roku 2008
natrvalo usadil s rodinou v Běchovi-
cích, první věc, o kterou jsem se začal
zajímat, byl místní fotbal. V minulosti
jsem působil ve fotbalovém oddílu
FK Řeporyje jako vedoucí mládeže,
a měl jsem na starosti kluky od 5 do 18
let. Poprvé jsem se setkal v hospodě
Na Hřišti s Liborem Šmídou, na kte-
rého jsem dostal kontakt.V té době měl
na starosti asi deset kluků a pár zapá-
lených rodičů, kteří mu pomáhali při
fungování – troufám si říci – torza muž-
stva. Smekám před ním pověstný
klobouk, že v takových podmínkách do-
kázal hrstku kluků udržet pohromadě.
Domluvili jsme se během chvilky, a spo-
jili jsme síly k vybudování základu
znovuzrozeného mládežnického fot-
balu v Běchovicích. Postupně se nám
hlásili noví a noví hráči, a základna se
rozrůstala. Do soutěže 2008/09 jsme
přihlásili mužstvo mladší přípravky
a letos mužstvo starší přípravky.
Od října letošního roku běží regionální
soutěž fotbalových školiček, kterou za-
ložilo Sportcentrum Běchovice, které
provozuji společně s manželkou Jitkou.
Také se nám podařila obroda kategorie
žáků. Přihlásilo se zatím deset staro-
nových i nových hráčů, a naším cílem
je kluky připravit na soutěž v příštím
roce. Nyní máme tedy přes 50 svě-
řenců ve čtyřech věkových kategoriích.
Tento stav vyžaduje samozřejmě také
tým těch, kteří se o ně postarají. Není to
jen běhání po hřišti a vštěpování zá-
kladů fotbalu, ale také spousta času
věnovaná přípravě tréninků, domlou-
vání přátelských zápasů, odehrání
mistrovských zápasů, snaha kluky ma-
teriálně zabezpečit, poskytnout také
základní servis rodičům, a tak bych
mohl pokračovat dále. V dnešní době
však sehnat takové lidi znamená zažít
zázrak. A jak se můžete přesvědčit, zá-
zraky se skutečně občas stanou.
I u nás v Běchovicích! Postupně se
k nám přidali Roman Požárek a dcera

Katka (školička), Luban Jandus a Míra
Kubát (mladší přípravka). V současné
době mám na starosti kromě starší pří-
pravky (s Liborem Šmídou) ještě starší
žáky, ale rýsuje se možnost, že tyto
kluky převezme někdo z mužstva
mužů. Katka s Romanem jsou pro naše
nejmenší spíš chůvami, které dokážou
pofoukat bolístku a radovat se s mr-
ňaty z každého úspěchu. Luban
s Mírou jsou starostliví tátové, kteří do-
káží namotivovat a podpořit. No a já
s Liborem jsme vzhledem k tomu, že
máme na starosti ty starší, přísnými
trenéry, kteří vyžadují disciplínu a poc-
tivou fotbalovou dřinu. Ale máme ty
naše borce v první řadě za své, a pro-
žíváme s nimi to zlé i dobré. Moc si
těchto lidiček vážím! Věnují se totiž této
činnosti maximálně, bez jakéhokoli ná-

roku! Aby naše
snaha dosáhla
dalšího, vyššího
stupně, domluvil
jsem po dohodě
se všemi absolvování školení k získání
trenérské licence. Není mnoho fotbalo-
vých klubů na naší úrovni, které by
měly všechny trenéry s licencí! O kluky
a holky bude opravdu dobře postaráno.
Samozřejmě se nám tato činnost také
daří díky podpoře našeho předsedy
klubu Petra Požárka a pana starosty
Ing. Ondřeje Martana.Vždy, když jsme
potřebovali, podali nám okamžitě po-
mocnou ruku. Držte nám palce, ať se
nám vše, co si plánujeme podaří!

Milan Štěpán

Oddílové okénko

sport

Sportovní centrum Běchovice
již v provozu

Běchovičtí spoluobčané, po delší přestávce je pro Vás opět připravena
sportovní hala Sportovního centra Běchovice.
V období od srpna do konce září byla Úřadem MČ Běchovice provedena její
rekonstrukce v podobě pokládky nové dřevěné podlahy, a postavením nové
tribuny pro 100 diváků. Rovněž byla provedena rekonstrukce sprch, a ráz
celé haly byl uveden do kulturní podoby novými provozovateli areálu.V sou-
časné době tedy můžete sportovní halu využívat k těmto sportům – malá
kopaná, nohejbal, tenis, volejbal, florbal, a po drobných úpravách v krátké
době také basketbal, stolní tenis a badminton. Pro menší skupiny cvičenců
je připraven malý sál, který vznikl spojením posilovny a šatny.Tyto prostory
jsou ideální pro cvičení žen a zájmové kroužky. V současné době je v pří-
pravné fázi realizace lezecké stěny a hřiště na plážový volejbal, které by
měly vzniknout ve venkovních prostorách areálu. Toto vše je ale závislé na
přidělení grantů od Magistrátu hl. m. Prahy.

Také je připravena řada fotbalových turnajů pro malé fotbalisty, a všichni
příznivci tohoto sportu jsou srdečně zváni. Pozvání samozřejmě platí pro
všechny vedoucí a trenéry mužstev. Podrobnosti k těmto akcím naleznete
na www.sportbechovice.cz. Snahou provozovatelů je do budoucna vytvo-
řit v celém areálu příjemné prostředí nejen pro sportovce, ale také pro
širokou veřejnost, maminky s dětmi a naše seniory, třeba u dobré kávy nebo
něčeho sladkého na zub. Za realizaci ozdravného projektu sportovní haly
patří velké poděkování panu starostovi Ing. Ondřeji Martanovi, panu Petru
Požárkovi a panu Jiřímu Klůnovi, kteří se velkou měrou o toto vše zasadili.

Objednávky na pořádané akce a pronájem sportovních ploch přijímáme
na telefonních číslech: 724 363 594, 724 366 372 a na e-mailové adrese:
sportbechovice@email.cz.

Těšíme se na Vás!
Jitka a Milan Štěpánovi



V neděli 30. srpna 2009 se na bě-
chovickém fotbalovém hřišti
uskutečnil I. ročník turnaje starších
přípravek „PETR 2009“ pod záštitou
generálního sponzora pana Petra
Požárka. Turnaje se zúčastnilo 10
pozvaných mužstev. Celá akce byla
pojata jako charitativní pomoc pro
fotbalový oddíl TJ Slavoje Jeseník
n. O., kterému bylo červnovou po-
vodní zničeno celé zázemí stadionu.

Zúčastněná mužstva byla rozdě-
lena do dvou skupin, kde odehrála
zápasy systémem každý s každým.
Po ukončení zápasů základních sku-
pin se hrála utkání o konečné
umístění. Jak zápasy probíhaly, uka-
zují tabulky.

ZÁKLADNÍ SKUPINY:

O celkové umístění:
9. a 10. místo
FK Radošovice - FK Kunice 0 : 4
7. a 8. místo
TJ Slavoj Jeseník n.O. - SK Hostivař
0 : 0 p 3:2
5. a 6. místo
Běchovičtí Sršni - FK Újezd n. L. 0 : 1
3. a 4. místo
SK Třeboradice - SK Ďáblice 2 : 0
1. a 2. místo
FK Řeporyje - AFK Spartak Kbely 1 : 0

Pořadí turnaje:
1. FK ŘEPORYJE
2. AFK SPARTAK KBELY
3. SK TŘEBORADICE
4. SK ĎÁBLICE
5. FK ÚJEZD NAD LESY
6. BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

7. TJ SLAVOJ JESENÍK N. ODROU
8. SK HOSTIVAŘ
9. FK KUNICE

10. FK RADOŠOVICE

Nejlepší brankář turnaje:
Jakub KUNDRÁT SK Ďáblice
Nejlepší hráč turnaje:
Matyáš PAZDÝRKA FK Radošovice
Nejlepší střelec turnaje:
Tomáš VLAS AFK Spartak Kbely

Jsem rád, že mohu s klidem kon-
statovat podle účasti jak mužstev,
hráčů, tak i podle množství návštěv-
níků, že fotbal u nás vystoupil ze stínu
a opět se těší zájmu lidí, a my běcho-
vičtí chceme být nápomocni.

Turnaj měl i bohatý doprovodný
program. Malým fotbalistům bylo k dis-
pozici mobilní Testovací centrum
NIKE, kde si mohli kluci zdarma za-
půjčit a vyzkoušet po dobu turnaje
poslední modely kopaček značky Nike.
Také si mohli všichni návštěvníci tur-
naje vyzkoušet svůj fotbalový um při
střelbě míčem na cíl. Jako výhru při
splnění této soutěže si mohli odnést
krásný fotbalový míč Nike.V přestávce
turnaje proběhla dražba podepsaných
fotbalových dresů FC Chelsea Petr
Čech, SK Slavia Praha, AC Sparta
Praha, FC Baník Ostrava, Bohemians
Praha 1905, FK Mladá Boleslav, SK
Kladno a Marila Příbram. Pro návštěv-
níky a účastníky turnaje bylo
připraveno dobré občerstvení zajištěné
organizátorem turnaje a o „pitný režim“
se postarala hospůdka Na Hřišti Jardy
Johna.

Akce, jak bylo již napsáno úvodem,
plnila i charitativní účel. Podařilo se
nám získat na konto fotbalového od-
dílu TJ Slavoj Jeseník n. O. celkem
27 270 Kč!!! Chtěl bych touto cestou
upřímně poděkovat řediteli školy panu
Mgr. Svátkovi za využití prostorů školy,
sponzorům za poskytnuté finance
a věcné dary, a všem návštěvníkům
za účast, kterou rovněž významně při-
spěli k bezproblémovému uspořádání
akce a projevili lidskou solidaritu s po-
třebnými. Ještě jednou vřelé díky!
Generální sponzor: Petr Požárek,
PETR Car, a. s.
Partner: Sportcentrum Běchovice

14 � ŽIVOT BĚCHOVIC 9-10/2009

Výsledky Mladých Sršňů:
TURNAJ STARŠÍCH PŘÍPRAVEK „PETR 2009“



Sponzoři:
Tomáš Maniak – Fotbalstore.cz,
Testovací centrum NIKE, LE & CO
Horní Jirčany, PEPSI Amerikas,
Bohemians Praha 1905, Séscheron
Tchequie spol.s.r.o., Uzeniny BETY
Kojetice, Jana Kubátová, Rudolf
Kubín.

TURNAJ „4“ ŠKOLIČEK
V sobotu 3. 10. náš fotbalový oddíl

uspořádal na popud Městského
úřadu Běchovice turnaj hráčů kate-
gorie Školička.Turnaje se zúčastnila
mužstva Sokol Dolní Počernice, FK
Klánovice, FK Újezd nad Lesy a do-
mácí mužstvo Sršňů.Turnaj měl také
doprovodný program, který zajistila
Městská policie hl. m. Prahy, Útva-
rem sociální prevence.

Turnaje se zúčastnili:
Šimon Mužík, Matěj Kubát, Matěj Mo-
tyčka, Marek Podlaha, Kryštof Havlina,
Tomáš Lněnička, Adam Bečvařík,
Ondra Hejma, Filip Penc, Filip Dohnal,
Vítek Švácha, David Kopčan
Turnaj se hrál systémem každý s kaž-
dým a přinesl tyto výsledky:

SOKOL D. POČERNICE
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 0 : 3

FK KLÁNOVICE
FK ÚJEZD NAD LESY 2 : 1

FK ÚJEZD NAD LESY
SOKOL D. POČERNICE 2 : 0

BĚCHOVIČTÍ SRŠNÍ
FK KLÁNOVICE 0 : 5

FK KLÁNOVICE
SOKOL D. POČERNICE 2 : 0

BĚCHOVIČTÍ SRŠNI - FK ÚJEZD
NAD LESY 0 : 4
Konečné pořadí turnaje:

1. místo
FK KLÁNOVICE 9 : 1 9

2. místo
FK ÚJEZD N. L. 7 : 2 6

3. místo
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 3 : 9 3

4. místo
SOKOL D. POČERNICE 0 : 7 0

Všichni zúčastnění zaslouží velkou
pochvalu za podané výkony. Bojovali,
snažili se a hlavně se nevzdávali. Kluci
jsou velkým příslibem do budoucnosti.

TURNAJ SOUTĚŽE
MINI STAR – ÚVALY

V neděli 11.10.se mužstvo fotbalové
Školičky zúčastnilo prvního z řady tur-
najů soutěže MINI Star pořádané
Sportcentrem Běchovice. Ve skupině
jsme se utkali s mužstvy SK Úvaly (1:4),
Sokol Dolní Počernice (2:0) a Viktoria
Žižkov (1:2). Po velmi dobré hře jsme
obsadili třetí místo. Následný zápas
o celkové umístění jsme odehráli s muž-
stvem FK Radošovice (1:2). Celkově
jsme obsadili 6. místo. Nejlepším našim
střelcem byl Máťa Kubát (5 gólů)!

MISTROVSKÉ ZÁPASY
STARŠÍ PŘÍPRAVKA:
AFK Olympia Šeberov
Běchovičtí Sršni 3 : 0

Běchovičtí Sršni
Sokol Cholupice 1 : 3

TJ Točná
Běchovičtí Sršni 5 : 0

Dolní Měcholupy

Běchovičtí Sršni 8 : 0

SK Olympia Štěrboholy
Běchovičtí Sršni 6 : 0

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA:
Běchovičtí Sršni
SK Hostivař 0 : 3

ČAFC C
Běchovičtí Sršni 9 : 0

Běchovičtí Sršni
Pragis Satalice 2 : 1

Xaverovské sdružení
Běchovičtí Sršni 3 : 1

Běchovičtí Sršni
Junior Praha 0: 11
AFK Slavoj Podolí B
Běchovičtí Sršni 0 : 1

CO PŘIPRAVUJEME:
Čeká nás odehrát zbývající mistrov-
ská utkání, na která jste všichni
srdečně zváni. Přijďte podpořit kluky
a holky. Reprezentují Běchovice
a všechny běchovičáky! A věřte, že
velmi dobře!!!

Dále je před námi od listopadu
do března řada jednodenních ha-
lových turnajů pořádaných
Sportcentrem Běchovice a zimní liga
pořádaná Sportcentrem Běchovice ve
spolupráci s FK Újezd nad Lesy. Vše
potřebné se dozvíte na webu
fotbal-petr-bechovice.cz a sportbe-
chovice.cz. Těšíme se na Vaši přízeň
a podporu!

Milan Štěpán
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ANGLIČTINA
NABÍZÍM INDIVIDUÁLNÍ VÝUKU DOSPĚLÝCH

FIREMNÍ KURZY
DOUČOVÁNÍ PRO DĚTI

KURZ ŠITÝ NA MÍRU DLE VAŠICH POŽADAVKŮ A POTŘEB
MÁM SEDMILETOU PRAXI VE VÝUCE ANGLIČTINY 

VE FIRMÁCH I SOUKROMĚ
ČASOVÁ FLEXIBILITA
CENA DLE DOHODY

KONTAKT  608 958 731

inzerce

inzerce

Pronajmeme byt na sídlišti

ROHOŽNÍK 4+1+ garáž

od 1. 1. 2010 

za cenu 15 000 Kč.

Další informace 

na tel. č. 723 470 163.



Již šestý rok – při TJ Sokol Běchovice
I. vedu kroužek kolečkového bruslení.
Letos jsme díky horšímu počasí začali
fungovat později – až 11. 4. 2009, kdy
jsme v zatím největším počtu – 28
holek a kluků a 18 dospělých (pře-
vážně rodičů malých bruslařů), vyrazili
na bruslařský areál Na Korunce. Hodi-
nové bruslení nám po „zimním
spánku“ dalo všem docela zabrat!
Za celé období pěkného počasí jsem
však napočítala 38 jedno až dvouho-
dinových schůzek bruslení! Navíc

jsme absolvovali Algidu – jízdu na 6,8
km v Holešovicích, Nestlé závody
v Praze a Plzni, O2 závody v Praze ve
Stromovce, v Černošicích a Račicích,
dvě jízdy noční Prahou na 10 a 12 km.
Všechny nástrahy – jízdu z kopce,
ostré pravo nebo levotočivé zatáčky,
dlažební kostky i hrbolatý asfalt, puk-
liny v asfaltu, kanály uprostřed silnice
a někdy pěkný nápor protivětru jsme
všichni zvládli a dojeli si do cíle pro
osvěžující nápoj a medaile. Vyplatilo
se nám máknout na hodinách brus-

Pražská triatlonová sezóna skon-
čila 1. října 2009 předáním cen pro
vítěze Pražského poháru v triatlonu
2009. Tak jako v minulosti i tento rok
se oddíl TRI SKI Horní Počernice ak-
tivně účastnil jak vytváření podmínek
pro pořádání Pražského poháru, kdy
dva z osmi závodů pro dospělé, a pěti
pro děti a mládež se konaly v Horních
a Dolních Počernicích, tak i nasaze-
ním svých závodníků.

Téměř v každé mládežnické a žá-
kovské kategorii jsme měli zastoupení
na stupních vítězů. První místo v ka-
tegorii mladších žákyň získala Bára

Vidimová, ve starších žácích byl první
Jakub Josef, který v celorepublikovém
Českém poháru v triatlonu obsadil
pěkné čtvrté místo. V dorostencích se
na prvním místě umístil Marek Joha-
nides a v dorostenkách skončila
Veronika Moudrá druhá. V kategorii ju-
niorek si odnesla prvenství Denisa
Platilová a v juniorech pořadí na prv-
ních třech místech patřilo celé oddílu
TRI SKI HP v pořadí Jan Šůs, Jakub
Čermák a Jiří Nagy. A na závěr v ka-
tegorii mužů do 29 let náš závodník
Jonáš Vojtěch získal prvenství. Za
zmínku rovněž stojí i celkově osm-
nácté a v kategorii do 29 let druhé
místo Tomáše Miky v seriálu Classic
Cupu 2009, který byl složen ze šesti ná-
ročných triatlonů na tratích Ironman.

Zisk ocenění v seriálu triatlonových
a duatlonových závodů Pražského po-
háru 2009 nás samozřejmě těší a
všem oceněným blahopřejeme. V sou-

časné době se již všichni naši závod-
níci opět připravují na další sezónu. A
to včetně několika nováčků, kteří k
nám do oddílu nyní přišli.

Máme za sebou první dva měsíce
školního roku, a většina dětí a rodičů
již našla místo své realizace v něja-
kém sportovním oddílu. Víme z
vlastních zkušeností, jak složité je
najít pro své dítě vhodný sport. Proto
jsme se rozhodli prodloužit nábor dětí
a mládeže do naplnění kapacity od-
dílu, a nabídnout tak ještě několika
dětem ve věku od 8 let i Vám rodičům,
další variantu sportovní aktivity.

Triatlon nabízí dětem a mládeži
všestranný sport a tělesný rozvoj,
který se navíc může přizpůsobovat
věku a stát se zálibou na celý život.
Bližší informace získáte na webových
stránkách oddílu www.triskihp.tym.cz
nebo na telefonních číslech mobilů
605 115 068 a 602 461 049.
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rozloučení

Vzpomínka 
na Pepu Krauchera

Zpráva o Pepčově úmrtí nám
všem, jeho přátelům ze Sokola
Běchovice 2 vyrazila dech. Věděli
jsme, že jeho zdravotní stav nebyl
dobrý, přesto jsme doufali, že se
vrátí z nemocnice opět zdráv. Bo-
hužel se tak nestalo.

Rozhodli jsme se,  že se mu-
síme sejít, zastavit na chvíli čas,
který nás neustále někam žene
a zavzpomínat. Zavzpomínat  na
kamaráda,  o kterém se může bez
nadsázky říci: Byl to „Pan sokol“.

Nad fotografiemi z minulého
století jsme vzpomenuli všech
spartakiád, kterých jsme se na
Strahově v čele s Pepčou zúčast-
nili, vzpomínali na lyžařské
zájezdy doPříchovic, na stavbu
tenisových kurtů, garáže, klu-
bovny a všech akcí TJ Sokol.
Pepča cvičil mládež, zastával
různé funkce v TJ, byl aktivní i v
jiných spolcích na obci. Nikdy
jsme od něho neslyšeli: nemohu,
nemám čas, byl vždy tam, kde se
něco dělo.

A tak Pepčo, slovy Tvé oblí-
bené písně „Stáli sokolíci“
a minutou ticha se s Tebou loučí
Česákovi, Hozmanovi, Knotkovi,
Platilovi, Podroužkovi, Sejpkovi,
Šáralovi a Urbanovi. 

V. Urban
6. 10. 2009

Pražský pohár v triatlonu

sport

In-line – kroužek kolečkového bruslení 
v Běchovicích v roce 2009
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In-line – jízda na 5 km Běchovice – Kyje 
letos už pošesté!
Již šestý rok – při TJ Sokol Běchovice
I. a hlavně v souvislosti se závodem
v běhu Běchovice – Praha na 10 km,
jsme využili uzavření tratě a jela se
jízda pro radost na kolečkových brus-
lích na 5 km. Jsem moc ráda, že se
tato jízda podařila prosadit. Na první
ročník se na start postavilo sice jen
46 bruslařů. Ale letos už jich bylo ofi-
ciálně přihlášeno 162. To, že se někdo
nestačil přihlásit jsme poznali v cíli,
když přijel bez startovního čísla. Ale
lístek do tomboly dostal každý, kdo
projel cílovým obloukem, a to i tehdy,
když projel na kolečku, tříkolce či ko-
loběžce. Jedinou podmínkou letos byla
helma umístěná na hlavě! Vůbec si
ten, kdo ji neměl (nebudeme jako or-
ganizátoři nikoho po trati honit!)
neuvědomuje, jak hrozně podceňuje
případná svá zranění. Jede sice na
vlastní nebezpečí, ale úrazy hlavy není
dobře zlehčovat. Škoda, že filmy o pří-
padných zranění bruslařů se promítají
pouze na kurzech pro cvičitele brus-
lení, a pak je dále jen na lektorech, aby
toto skutečné nebezpečí dál prezen-
tovali na své výuce bruslení. Ale to je
věc osvěty a já spíš chtěla napsat, že
nám i pošesté přálo 100% počasí. Slu-

níčko krásně ozářilo trať, a tak si to
i letos bruslaři mohli krásně užít! Však
to také na některých bylo vidět! Při
startu i v cíli! Nebylo vůbec důležité, že
byla odměňovaná první tři místa žen,
mužů a kočárků. V cíli pak každý do-
stal litrovou Fantu pomeranč a dárky
od sponzorů. Také se losovala tom-
bola, ve které bylo na 40 cen. Myslím,
že se akce moc povedla a za to patří
určitě dík všem 16 organizátorům.
Vím, někdy je těžké poslouchat roz-
kazy šéfové, a tak já bych tímto velmi

moc ráda poděkovala všem, kteří to se
mnou vydrželi a táhnou pomoc od
startovní kanceláře až po cílový úklid
parku po akci už šestý rok! A opět
jsme si v cíli slíbili, že za rok se bu-
deme těšit v cíli na usměvavé
a spokojené bruslaře, a snad jich bude
už ta vytoužená pětistovka, vždyť
bruslení je tak krásný sport, který pro-
tahuje celé tělo a začíná se konečně
víc prosazovat i mezi staršími ročníky! 

Ivana Kafková

lení a trénovat nejen rychlou jízdu
vpřed, ale i projíždět slalom, trénovat
jízdu vzad, přešlapování na obě strany,
jízdu po jedné či druhé brusli apod. …
Ale ani v zimě nebudeme zahálet.

Už jsme pozváni na bruslení v hale.
A jestli se nám tam bude líbit, budeme
makat i přes zimu, aby výsledky na zá-
vodech byly lepší! A co připravujeme?
Děti z oddílu kolečkového bruslení

společně s rodiči mě přemluvili, aby-
chom zkusili oddílové hory. Tak se
uvidí, jestli aktivitu bruslí nerozšíříme
ještě i na lyže. 

Ivana Kafková

27. 9. 2009 In-line Běchovice – 6. ročník
jízdy na kolečkových bruslích na 5 km.
Za nádherného slunného počasí se
dopoledne uskutečnila jízda pro radost
z Běchovic do Kyjí na kolečkových
bruslích. Letos se zúčastnilo 162 brus-
lařů. Všichni byli odměněni dárkem a
nápojem v podobě nové jednolitrové
Fanty, a v cíli se losovala tombola. 
Fotografie budou umístěny na
www.brusle-bechovice.blog.cz. Brus-
laři po akci ještě stihli fandit běžcům
závodu na 10 km Běchovice – Praha.

UMÍSTĚNÍ NEJLEPŠÍCH:
MUŽI
1. místo  Michal Nepovím       s.č. 748
2. místo  Václav Urban s.č. 627

3. místo  Rostislav Šticha       s.č. 629
ŽENY
1. místo  Kateřina Urbanová    s.č. 626
2. místo Romana Voženílková  s.č. 693
3. místo Markéta Šimková       s.č. 721
KOČÁRKY
1. v cíli   Jiří a Tomáš Kalovi      č. 699
2. v cíli   Marcela Jirglová se syny 

Jakubem a Jáchymem   č. 701
3. v cíli   Aleš a Ondřej Pavlovi  č. 740
Odměna pro 
NEJSTARŠÍHO ÚČASTNÍKA jízdy: 
Jiřího Loudu, r. 1942 – 67 let 
(dojel do cíle 5. v pořadí). 

SPONZOŘI AKCE BYLI:
- Coca-Cola HBC
- Nivea 

- Medovník Vizard s. r. o.
- Fan club Lucie Vondráčkové
- Auto Exner
- Pivovar Svijany
- Fanonline.cz
- Líbím se Ti.cz
- MINI VOODOO
- Lucka.cz
Speciální poděkování za podporu:
ZŠ Běchovice, Městská část Praha-
Běchovice, Městská část Praha 14, TJ
Sokol Běchovice 1
Na závěr bych velice ráda poděko-
vala těm, kteří akci připravili:
Mg. Jaroslav Svátek, zajistil hladký
průběh přihlašování v ZŠ Běchovice
Radka Žaloudková a Aleš Suchánek –
výběr startovného

In-line Běchovice
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výlet

Výlet do Samopší u Sázavy 
1. v tomto školním roce

Dne 25. 9. 2009 jsme se v 17 hodin
sešli u městského úřadu, kam pro nás
přijel předem smluvený autobus
a mohli jsme vyrazit na dobrodružný
víkendový výlet do Samopší. Po cestě
jsme se v autobusu dívali na film, a po
hodinové cestě jsme dorazili do tábo-
řiště. My jsme museli přes houpací
lávku pěšky, a zdatní pánové nám
naše zavazadla dopravili do tábořiště
na pramičkách. Po rozdělení do po-

kojů jsme si vybalili a hurá na večeři.
Po večeři jsme si zahráli pár her a šli
jsme spinkat. Druhý den ráno byla
velká zima, proto jsme se teple oblékli
a honem na snídani. K té jsme měli
čerstvý loupák s čajem. Po snídani nás
Mašťák s Miloškem vzali na pramičky,
vozili jsme se po řece a moc se nám to
líbilo. Mezi tím pro nás kuchtíci připra-
vili oběd v podobě lívanců. Zbaštili
jsme jich nesčetné množství. 

Po obědě jsme si šli na chvíli od-
počinout, a po poledním klidu nás
čekala denní bojovka, kde jsme museli
hádat různé otázky a luštit konečnou
tajenku. Jako tajenka nám vyšlo: „Na-
jděte v lese nějakou houbu“. Věřte
nebo nevěřte, byl to docela oříšek, ale
všichni splnili. Když jsme se vrátili do
tábora, čekala na nás svačinka.
Po svačině jsme si hráli míčové hry,
a kdo chtěl, mohl se ještě svést na

Přijďte si zacvičit
Chtěla jsem napsat pár slov

o tom, jak dobré a prospěšné je pra-
videlně cvičit, a hledala jsem nějaký
vhodný a velmi originální název, aby
dokázal upoutat. Chvilku to vypadalo
jako pátrání po reklamním sloganu
pro nové redukční diety, jejichž vý-
sledkem budou s pomocí několika
drobných chirurgických zákroků ženy
s dokonalou postavou. Budou si
velmi podobné,  budou „vyrobené“
podle jedné formy.

Pak jsem si uvědomila, že ne-
musím a ani nechci soutěžit
s firmami a společnostmi, které pod
vidinou výdělku naslibují lidem
možné i nemožné. Proto tedy:
„Přijďte si zacvičit, zůstaňte samy
sebou a pokuste se zahnat alespoň
na chvíli každodenní starosti a pro-
blémy.“

Nebudu zde rozebírat skladbu
cvičebních hodin, které vám TJ Sokol
Běchovice a jeho cvičitelky od září
tohoto roku opět nabízejí. Zmíním se
o jednom z jevů moderní doby, který
zdánlivě s nabídkou cvičení nesou-
visí. Všimly jste si také, že se od žen

neustále více očekává, že obstojí v
soutěži zvané chápající manželka,
vynikající matka-babička, úspěšná
studentka, bezchybná, dobře vypa-
dající a velmi výkonná osobnost v
nejrůznějších zaměstnáních? Taková
žena je samostatná, po všech strán-
kách vytížená. Nevěřím, že by přitom
nechtěla na chvíli vypadnout z rytmu
a přestat směřovat k zadaným cílům.

Jen jí nějak  nezbývá čas
a někdy ani síla pro sebe samu.
Je dokonce možné, že od sebe oče-
kává více, než její okolí.

Cvičení, pravidelný pohyb, je jed-
nou z možností, jak se v tom všem
shonu naučit relaxovat nejen fyzicky,
ale i duševně. Životní problémy a sta-
rosti nezmizí, ale vy budete mít větší
šanci jim úspěšně čelit. Rozeznáte
lépe malichernosti od věcí opravdu
důležitých. Nejspíš také po nějaké
době zjistíte, že se vejdete i do kal-
hot, které jste se bály vyprat, protože
pak byste je už s určitostí nikdy ne-
zapnuly. A když ne, neznamená to
konec světa. Vždyť jste si samy ově-
řily, že  vám už některé cviky
nepřipomínají středověké mučení, a
už ani nevíte, co jste na nich viděly

tak obtížného. No a ta „krkolomná“
kroková variace má taky něco do
sebe. Co na ní bylo tak složitého? 
Závěrem mohu jen přiznat, že se mi
mnohokrát nechtělo vyrazit po dlou-
hém pracovním dnu a za špatného
počasí na cestu do tělocvičny. Když
jsem se ale překonala, vracela jsem
se vždy s dobrým pocitem, že jsem
si zacvičila a zároveň od všeho vy-
pnula. A tak přeji vám i sobě, abyste
našly i vy svou cestu do tělocvičny TJ
Sokol Běchovice a vybraly si z ná-
sledující nabídky cvičebních hodin.

Martina Kotrbová
TJ Sokol Běchovice

TJ SOKOL BĚCHOVICE 
VÁS ZVE NA PRAVIDELNÉ 
CVIČEBNÍ HODINY

KAŽDÉ  PONDĚLÍ  19.00-20.00
aerobic/bodystyling – MARTINA

KAŽDÝ ČTVRTEK  19.00-20.00
aerobic/bodystyling – LUCKA

podrobnější informace 
na tel.č. 736 717 937

MUDr. Jana Nožičková a Jolana Ko-
pejsková, první pomoc v cíli 
Drahoš od Milana Sedláčka – odvoz
všeho do cíle a zpět a technická
pomoc v cíli
Honza Stejskal, předávání dárků
od sponzorů – Nivea, CC HBC, O2
Jana Jahnová, předávání dárků
od Lucie Vondráčkové

Vlaďka Stejskalová a Renata Hejdu-
ková, zapsání vítězů v cíli
Kristýna Stejskalová, losovací box, 
losování tomboly, rozdání účastnic-
kých diplomů 
Milan Sedláček, moderování, vyhlašo-
vání vítězů, tomboly a technická
pomoc v cíli

Tomáš Kala – výdej batohů v cíli
Renata Hejduková st. – výdej nápojů
v cíli
Radek Veverka – servis a prodej ko-
lečkových bruslí a koleček, technická
pomoc v cíli
Ivana Kafková – ředitelka závodu, 
fotografování.



pramičkách. Večer jsme měli táborák
a opékali jsme vuřty. Když jsme se na-
jedli a chvíli u táboráku poseděli, šli
jsme se vykoupat a hupky dupky do
pelíšků. Druhý den ráno byla opět
zima. Šli jsme na snídani, ta měla po-
dobu kakaa a vánočky. Po snídani

jsme si hráli, malovali a povídali. Bylo
nádherně, a tak jsme odhodili přeby-
tečné svršky. Před obědem jsme čekali
návštěvu, přijeli se za námi podívat
naši kamarádi z tábora. Protože cesta
byla složitá, šli jsme jim raději naproti.
Když jsme dorazili do tábora, už byl

připraven oběd a následoval polední
klid. Po poledním klidu jsme si zahráli
vybíjenou. Po večeři pro nás Mašťák s
Dýdým připravili zábavný večer v po-
době diskotéky, která byla zpestřená
různými zajímavými hrami. Ani se nám
nechtělo do pelíšků. Poslední den ráno
nebylo jiné, zase zima a snídaně. Ten-
tokrát však sluníčko vylezlo brzo a tak
jsme se šli na nádraží kouknout na
vlak. Při procházce lesem jsme posta-
vili pár hezkých mechových domečků,
a pak honem do tábora zabalit si své
věci. Když jsme si dobalili, šli jsme na
oběd, ke kterému jsme měli, jak jinak
než – rizoto. Po obědě jsme si zahráli
pár her, a poté pro nás přijel autobus
a hurá domů. Všem se nám tam líbilo
a už se moc těšíme na další společný
víkendový výlet. Tentokrát 20. listo-
padu do námi známého MAXOVA.

Vaše Verča a Terka

Další fotky naleznete na www.tabor-
kvet.wgz.cz v záložce výlety –
víkendové. Pro zobrazení všech fotek
musíte vpravo dole rozkliknout nápis
„zobrazit celé“.
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V letošním roce v naší knihovně není jen týden knihoven,
ale hned celý měsíc. Každé úterý čekám na seniory u počí-
tače, aby si na internetu našli všechno, co nás starší zajímá
– jízdní řády, úřední hodiny na úřadech, recepty, programy
divadel atd. Tuto nabídku využívá jen málo lidí. Je to škoda,
protože tu v té době jsem jen pro ně. 

Výstavka obrázků dětí k 110. výročí narození Ondřeje Se-
kory je v knihovně také celý měsíc, a myslím, že potěšila
každého, kdo do knihovny přišel. Zároveň čtenáři hlasují pro
nejhezčí výtvory dětí, které budou na závěr měsíce oceněny. 

Protože se naše knihovna připojila k projektu Kniha mého
srdce, četli jsme letos jednu z dvanácti vybraných knih – Děti
z Bullerbynu Astrid Lindgrenové. Čtení přišly poslouchat děti
4. třídy místní ZŠ. Knihovnice je seznámila s autorkou knihy,
a úvod do příběhu přečetla žákyně 9. tř. Karolína Čížková a
paní Santolíková ml. Pak četly děti. Krásně – jako při hodině
čtení, ale v knihovně za sladkou odměnu. Na závěr vyplnily
zábavný kvíz o spisovatelce a jejím díle. 

Byly to dvě smysluplně, pohodově a mile prožité hodiny.
Teď se těšíme na Den pro dětskou knihu, ke kterému jsme

vypsali literární soutěž pro dětské autory do 15. let.
Věřím, že každá chvíle věnovaná dětskému čtení a dětem
vůbec má vždycky smysl.

Věra Santolíková, 
knihovnice

knihovna

Ohlédnutí za Týdnem knihoven 5. - 11. 10. 2009
Týden knihoven, nebo měsíc?…

Nová ORL ordinace v  Klánovicích

MedicalPateoCenter
Axmanova 131

Doc. MUDr. Z. Kuchynková, CSc.,
Telefon: +420 281 863 992

Poskytujeme odborné ušní, nosní a krční
vyšetření pro děti a dospělé.

Všechna vyšetření i bez doporučení 
pro klienty pojišťoven 207, 211, 201, 217

Ošetření akutních stavů 
bez doporučení pro klienty 111

inzerce



P O D M Í N K Y
S O U T Ě Ž E

Kategorie soutěže: 
Soutěže se mohou zúčastnit
děti ve věku: do15 let. 

Porota vybere 9 nejlepších
prací, které budou oceněny.

TERMÍNY SOUTĚŽE: 
Vyhlášení: v týdnu knihoven 12. října

Odevzdání prací: 16. listopadu 2009  
Vyhlášení výsledků:

ke Dni pro dětskou knihu 30. listopadu 2009
Informace: tel. 281 903 014, knihovna@ praha-bechovice.cz
Věkové skupiny:
A/ chlapci a dívky do 10 let
B/ chlapci a dívky od 10 do 12 let
C/ chlapci a dívky od 13 do 15 let
Soutěží se v oblastech:
1/ poezie
2/ próza
Rozsah soutěžních příspěvků:
Pro věkovou skupinu A, B,C
poezie – maximálně 6 veršů
próza – maximálně 10 vět
Je možné připustit malé překročení určeného rozsahu.
Soutěže se může zúčastnit každý začínající autor. 
Práce musí být podepsána hůlkovým písmem: jméno
a příjmení, adresa bydliště, datum narození a souhlas
zákonného zástupce s uveřejněním práce.
Soutěžní práce musí být pů-
vodní, dosud nepublikované.
Příspěvky musí být psány či-
telně ve formátu A4 pouze po
jedné straně,- PC, strojem nebo
čitelně rukopisem. Mohou být
také zaslány e-mailem.( Zveřej-
nění na www stránkách.)
Rukopisy se nevracejí.
Odevzdejte do 16. 11. 2009
v knihovně, nebo vaší třídní
učitelce.
SOUTĚŽTE S NÁMI!
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Soutěž dětských autorů 
pořádanou ke Dni pro dětskou knihu
Místní knihovnou ve spolupráci se ZŠ a MČ

Praha-Běchovice

NAPIŠTE POHÁDKOVÝ
PŘÍBĚH DO 10ti VĚT 

nebo 6ti VERŠŮ
"Svět veselých postaviček, 

krásných princezen, hastrmanů 
a roztomilých strašidýlek láká 
k nesčetným dobrodružstvím.“
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drakiáda Letos poprvé uspořádala MČ
Praha-Běchovice Drakiádu. Celá
akce proběhla v neděli 20. 9. 2009.
Počasí vypadalo zpočátku bezna-
dějně – bezvětří. Všichni účastníci,
kteří věřili aspoň v nějaký závan
větru, se shromáždili ve 14.00 hodin
u místní tělocvičny, a odtud se vyra-
zilo kolem rybníka Jalůvka na místní
pole, které bylo ideální pro běhání
všech zúčastněných dětí, tatínků
a dalších členů rodiny. Ceny byly při-
praveny pro dvě kategorie. Byli
vyhlášeni nejkrásnější a nejdéle lé-
tající draci. Výherci obdrželi poháry,
medaile, diplomy a věcné ceny. I ti,
kterým draci protestovali a nechtěli
létat, byli odměněni sladkostmi a po-
zornostmi, které věnovala Městská
policie. Děkuji panu starostovi Ond-
řeji Martanovi a řediteli místní ZŠ
a MŠ, kteří přišli celou akci podpořit.

Kamila Dömeová

zábava
V sobotu 19. 9. 2009 proběhla již
druhá běchovická taneční zábava,
která se vydařila. K poslechu
a tanci hrál opět Taneční orchestr
Stanislava Douši, který měl veliký
úspěch již u první zábavy. Tanec
s balónky,  omotávání se toaletním
papírem, soutěž o nejlepší taneč-
níky, to vše bylo připraveno pro
občany, kteří se chtějí bavit a mají
rádi zábavu. Nechyběla ani bohatá
tombola, ve které byla hlavní cenou
sleva 10 000 Kč na jakékoliv auto
u firmy Dodávky.com v Praze 9-
Horních Počernicích. Děkujeme
majiteli firmy Davidovi Žaloudkovi
za tento krásný dar. Velký dík patří
také Janě Matušíkové, která pomo-
hla s organizací celé zábavy.

Kamila Dömeová

pozvánka

Lampiony opět v kurzu!
Ne, není to pozvánka k návratu ke staré dobré praktice vynuceného pochodu odnikud nikam s cílem utvrdit
se ve své víře či přesvědčení. Rádi bychom Vás pozvali na recesistickou procházku s lampionky naším nově
vzrůstajícím lesoparkem u příležitosti 20. výročí ukončení doby, kdy se lidé „už dnes měli lépe než zítra“,
a vzniku nové demokratické společnosti.  V průběhu procházky budou připraveny dvě zastavení pro děti i ro-
diče. Průvod pak zakončíme odhalením „Základního kamene demokracie“. Pro děti i rodiče bude připraveno
po cca hodinové procházce „něco na zahřátí“.
A kdy že se tato akce uskuteční? Kdy jindy než 17. listopadu od 18.00 hodin. Sraz bude před budovou úřadu MČ. 
S sebou teplé oblečení, dobrou náladu a pokud možno lampion (budou připraveny i záložní).
Akce bude v případě extrémní nepřízně počasí odložena. 

Kamila Dömeová
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Arabští koně v Běchovicích
novinka

Velmi málo občanů Běchovic ví, že
zde existuje již 5 let otevřený chov
arabského plnokrevníka a jeho kří-
ženců s karpatským huculem. Dost
často si nás lidé spojují s nedalekým
Xaverovem. Přestože chov má již 15
jedinců, najdete v ohradě pouze dvě
klisny a poníka. Ostatní koně jsou roz-
místěni v jezdeckých klubech po celé
České republice.

Decentralizovaný chov je podřízen
předem stanoveným pravidlům. Ple-
menitba je ale řízena centrálně
z Běchovic.

Koně mají velmi široké spektrum
použití: jsou to westernové soutěže,
endurance, drezúra, hobby parkury,
agroturistika, výstavy a show. Jedinci
menšího vzrůstu se zúčastňují dostihů
poníků na klasických dostihových zá-
vodištích.

Odchovy jsou předem plánovány
a všechna hříbata mají předem své ma-
jitele. Sestavování rodičovských dvojic se
odvíjí z požadavků a podmínek majitele.

Co to je otevřený chov? Je to způ-
sob chovu koní, jehož cílem je přiblížit
se co nejvíce původním přirozeným
podmínkám života v přírodě. Jde při
tom o vytvoření přirozeného partner-
ství mezi koněm a člověkem
i ostatními zvířaty.

Jak se tento přístup aplikuje u nás
v praxi? Pokud budete o víkendu pro-
cházet bývalým Areálem výzkumných
ústavů v Běchovicích, tak se můžete
tváří v tvář potkat s koněm nebo je
můžete vidět zcela volně se pást bez
ohrad a pout na nohách. Určitě je ale
někde poblíž někdo, kdo koně hlídá. Ve
skutečnosti je to zcela jinak – ten
někdo hlídá lidi.

Kůň je v podstatě zvíře, které se
v přírodě o sebe dokáže postarat. Člo-
věka ignoruje, nebo se mu vyhne
a v podstatě člověka nemá rád. Nepo-
třebuje Vaše pohlazení ani pamlsky,
to potřebujete právě Vy, kdo se o to
u koní snažíte. Důsledky takového
chování jsou často velmi vážné. Stačí
např., když podáte koni nakousnuté
jablko a máte na rtech herpes. Pokud
je příjemcem asilní arabský plnokrev-
ník, tak jej tím zabijete.

Jak se zachovat, když potkáte koně.
Zachovejte především klid, nedívejte

se mu do očí, nenatahujte k němu
ruce, neutíkejte před ním. Nedávejte
mu z ruky krmení, protože tím vyjad-
řujete vůči němu svoji podřízenost
a může se stát, že až vám krmení
dojde, může vás odměnit kousnutím a
nakopnutím. Pokud máte náhodou
něco k snědku zrovna v ruce, tak se
tohoto pro jistotu vzdejte. Hoďte mu to
na zem dál od sebe a důstojně ode-
jděte. Pokud máte něco v batohu, a on
to určitě cítí, chovejte se jakoby tam
nic nebylo.

Nejlepším řešením je koně nekrmit,
nechat se očichat a on sám odejde.
Máváním rukama, holí nebo jinými
předměty jej můžete natolik zaujmout,
že se na vás přijde podívat blíž, upou-
táte tím jeho pozornost a někteří
jedinci jsou hodně zvědaví. Koně ne-
přemýšlejí, ale umí si události a věci
spojovat. Uvedu zde několik případů.
Např. vedoucí klisna chodila na jeden
trávník, kde je zvlášť chutná pastva,
když jednoho dne zjistila, že se jí po
trávníku prohání čtyřkolová motorová
sekačka se samosběrem a pase se
na její oblíbené louce. Přestože moto-
rová sekačka vydávala hluk, začala ji
klisna pronásledovat, a snažila se
svými zuby zdatného sekáče vytáh-
nout ze sedadla sekačky. Koně mají
velmi dobrou paměť, což jsem si ově-
řil na pokusu. Dal jsem jim jednou na

pařez na okraji louky u lesa, kam
občas chodíme, kousky suchého
chleba. Když jsme se po 14 dnech na
louku vrátili, jejich první kroky směřo-
valy k onomu pařezu a to i při dalších
návštěvách, i když tam už nic nenašli.
Pokud vás koně, jejich život a výcvik
zajímají, nebo máte chuť nám a koním
pomoci, kontaktujte nás na tel.
603 266 365.

Stanislav Skočovský – chovatel koní

Jeden budoucí jezdec
na pětileté poničce Enně 
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oznámení

inzerce

Ing Tereza Vavroušková 
a Ing. Ondřej Martan vstoupili

do svazku manželského 
dne 21. 8. 2009.

Vše nejlepší na společné cestě životem, mnoho
lásky, štěstí, důvěry, porozumění, vzájemné pod-
pory a silných nervů k překonávání životních
bouří přejí
zaměstnanci ÚMČ Praha - Běchovice

Hledáme spolehlivou paní

na úklid domácnosti (žádné

domácí zvíře) – 1x týdně.

Jedná se o běžné domácí

práce (úklid, žehlení), které

zaberou max. 4 hodiny. 

Za úklid domácnosti nabí-

zíme 400 Kč. Místo úklidu je

Újezd nad Lesy – Blatov.

Ideální termín úklidu je

pátek dopoledne (popř.

čtvrtek). V případě zájmu

prosím volejte na mobil:

602 223 837.
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Nevíte co dál, a potřebujete pomoc
či podporu?

PORSE poradenský servis
nabízí služby všem, kteří se ocitli

ve složité životní situaci. Ať jste mla-
diství, rodič, senior, dítě, či se problém
vztahuje k Vašim přátelům nebo blíz-
kým, můžete k nám přijít. Pomůžeme
a poradíme Vám s Vaším trápením, ať
už se týká vztahových potíží, nesnází
v práci. Poradíme s ujasněním si smě-
ru Vašeho budoucího povolání (po-
můžeme se sepsáním životopisu),
s bydlením, s právním problémem (ob-
čanským, rodinným, pracovním i trest-
ním). Vymyslíme, jakou finanční pomoc
můžete v nepříznivé situaci získat
od státu, jak zvládnout finanční potíže,
jaký druh rodičovské dovolené si zvo-
lit. Umíme poradit i se sepsáním úřed-
ního dopisu, s jednáním s úřady, pří-
padně i s rozvojem vlastní osobnosti aj.
Poradenský servis své služby nabízí
bezplatně a i anonymně. V situaci, kte-
rá není lehká, je důležitá odborná po-
moc, která situaci zlepší či stabilizuje.
Proto neváhejte a přijďte k nám. Za ze-
ptání nic nedáte.  Příkladem může být
paní, která nás navštívila se sousedským
problémem – kouř od sousedů ji zne-
příjemňoval život, a jak se s nimi má do-
mluvit. Či paní, která se přišla poradit se
svými dluhy, a co nyní může a má dělat.
V obou případech jsme vždy pomohli se
v situaci zorientovat, zjistit, zda situace
nezasahuje do právního problému,
a společně jsme vymysleli jak dále po-
stupovat. Chodí k nám i lidé, kteří po-
třebují pomoci sepsat životopis, úřední
dopisy či pomoci v jednání s úřady. Po-
radenský servis můžete navštívit vždy
v pondělí 16.00–18.30 hod. a v úte-
rý 14.30–16.30 hod. v prostorech bě-
chovické školy, nebo ve středu
11.00–15.00 hod. na adrese Stře-
disko osobní hygieny, Živonínská
1630, Praha-Újezd nad Lesy. Své
dotazy můžete konzultovat i na tel. č.
733 765 615 pro dotazy pouze
ve středu, na tel. č. 739 491 633 pro
dotazy v ostatní dny nebo mailem
na adrese porse@neposeda.org.
Před navštívením servisu se telefo-
nicky či osobně objednejte. Možné je
individuální setkání v jinou než pev-
ně stanovenou dobu.   

Věra Jílková

inzerce: www.neposeda.org, 
Českobrodská 1, Běchovice

NZDM AUTOBUS 
Program  na LISTOPAD
Během tohoto měsíce proběhne víkendový výjezd do některé z blízkých
horských oblastí za podpory Magistrátu hl. m. Prahy. Přihlášky a bližší infor-
mace v NZDM Autobus, Českobrodská 1, Praha-Běchovice nebo na webu
www.nzdmautobus.net, popř. e-mail autobus@neposeda.org. Díky podpoře
Magistrátu hl. m. Prahy účastníci hradí pouze cestu a stravu. Ubytování je
hrazeno z grantu. Přesné datum a místo výjezdu bude vyvěšeno v dostateč-
ném předstihu na nástěnce MČ Běchovice a dalších reklamních plochách.
Výjezd je určen pro děti a mladistvé od 6. třídy do 21 let (včetně). 
Těšte se na víkend plný her, dobrodružství a zážitků.
10. 11. 2009 proběhne turnaj ve stolním tenise. 
Registrace hráčů 16.30–17.00 hod. v klubu Autobus. Začínáme v 17.00 hod.
25. 11. 2009 PROMÍTÁNÍ – film bude vybrán na klubu HLASOVÁNÍM.
Program NZDM Autobus – PROSINEC
NZDM Autobus se zúčastní soutěže o nejhezčí živý vánoční stromeček. 
7. 12. 2009 Den vánočních tradic – účastníci se dozví spoustu zajímavostí
o vánočních tradicích, nejenom v ČR, vyzdobí si klub Autobus a budou si
moci společně s kamarády užit sváteční atmosféru.
15. 12. 2009 PROMÍTÁNÍ – film bude vybrán na klubu HLASOVÁNÍM.

MČ Praha-Běchovice, o. s. Neposeda a ZŠ a MŠ Praha-Běchovice 

Vás srdečně zvou k účasti na

SOUTĚŽI O NEJKRÁSNĚJŠÍ VÁNOČNÍ 
STROMEČEK POD ŠIRÝM NEBEM V BĚCHOVICÍCH

Přihlásit se mohou skupiny občanů 
(rodiny, školní třídy, skupiny přátel, zájmové spolky aj.)

do 30. 11. 2009 na tel. čísle 739 090 932 
nebo na e-mailu: info@neposeda.org

V týdnu od 30. 11. do 6. 12. 2009 budete mít čas na ozdobení stromečku (jeh-
ličnatého nebo listnatého) dle Vašeho výběru. 
Následující týden stromečky posoudí porota složená ze starosty MČ Běchovice 
Ing. Ondřeje Martana, zástupců ZŠ a MŠ Praha-Běchovice a o. s. Neposeda.
Kritériem pro hodnocení poroty bude estetický vzhled a využitelnost stromečku
pro zvířátka. Stromeček by měl být nejen krásný, ale měl by posloužit také jako
krmení pro ptactvo v zimních měsících. Je tedy důležité použít k výzdobě vý-
hradně přírodních materiálů, bezpečných pro živočichy žijící kolem nás.
Hlasování se mohou zúčastnit také všichni ostatní a to od úterý 8. 12. 2009
na webových stránkách MČ Praha-Běchovice www.praha-bechovice.cz
Doufáme, že tradice společného zdobení stromků ohleduplná k životnímu pro-
středí (dle zásad environmentální výchovy) přispěje ke spolupráci, tvořivosti a k
dobré náladě v předvánočním čase.
Vyhlášení soutěže a předání hodnotných cen proběhne na Adventním koncertě
o. s. Neposeda dne 19. 12. 2009 po 17. hodině v prostorách NZDM Autobus 
(vchod ze dvora vedle restaurace Na Staré poště).

Od prosince 2009 do března 2010 bude rovněž probíhat fotografická soutěž 

„STROMEČKY V BĚHU ČASU“
- podmínkou účasti je zaslání alespoň 5 fotografií, zachycujících proměny
ozdobených stromečků pod širým nebem v čase. Hodnocen bude nápad
a umělecké zpracování.
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Program RC Koloběžka 
na listopad a prosinec 2009

„přijďte si k nám pohrát a pobavit se“

Klub pro rodiče s dětmi (středa 10–12 hodin) Pravidelné středeční setkávání
se s dětmi a rodiči. Hrajeme si, zpíváme si, kreslíme si a je nám spolu dobře.
Zveme Vás, přijďte si také pohrát a popovídat.
Hudební škola YAMAHA (čtvrtek) *9.00 ROBÁTKA / 4–18 m.  *10.00 KRŮČKY
/ 18 m.–3 r.  *11.00 KRŮČKY / 3–4 r.
Výtvarné dílny pro nejmenší (pátek) 
MALOVÁNKY - ml. děti s rodiči (do 3,5 let) – od 10–11 hodin 
ŠIKULKY - st. děti bez rodičů (od 4 let) – od 11–12 hodin 
PŘIPRAVUJEME NOVÉ KURZY –  so a ne 17. a 18. října
- KURZY PRO NASTÁVAJÍCÍ RODIČE
– předporodní příprava pro páry
- KURZ MASÁŽE DĚTÍ A KOJENCŮ
7. LISTOPADU PŘIPRAVUJEME osmihodinový kurz ZDrSEM MAMA, který je
zaměřen na poskytování první pomoci dětem do pěti let. Na tomto semi-
náři jsou maminky seznámeny se život ohrožujícími situacemi, které mohou
nastat během běžného dne péče o dítě. Zážitkovou formou se naučí, jak na tyto
situace reagovat a zvládat tolik potřebné emoce. Témata: postup u bezvě-
domí, dušení, stavění velkého krvácení, resuscitace, volání záchranky, úrazy,
popáleniny, prevence, křeče, horečka, otravy, zvracení, průjem, alergie a zá-
važné infekce dýchacích cest. 
Cena kurzu je 1 100 Kč.
Kreativní kurzy Andrey Janotové – výroba šperků z korálků –  pátek 13. 11.
2009 od 18 hodin. Cena kurzu: 280 korun.
– výroba a zdobení adventních věnců –  pátek 27. 11. 2009 od 18 hodin.
Cena kurzu: 300 korun.
Sobota 28. listopadu od 15 hodin Vánoční výtvarná dílna pro veřejnost 
Kurzy jsou určeny pro tvořivé i netvořivé, pro šikovné i nešikovné, veselé i
smutné. 
Kontakty: 733 182 520
www.neposeda.org/kolobezka, kolobezka@neposeda.org, kolobezka.dasa@email.cz, 

Romana Voženílková a Dagmar Poděbradská

NEPOSEDA o. s. zve všechny lidi
dobré vůle na naší

VÁNOČNÍ 
VÝTVARNOU DÍLNU

Kdy? V sobotu 28.11.2009 
od 15 do 18 h.

Kde? V prostorách 
NZDM Autobus; Českobrodská 1,

Praha – Běchovice (vchod ze dvora
vedle restaurace Na Staré poště).

Přijďte si vyzkoušet různé výtvarné
a řemeslné techniky – jako třeba
malování na sklo, tiskání na textil,
výrobu šperků z korálků, zdobení
perníků …

Můžete se přijít jen podívat či po-
sedět. Přispějete tak k vytvoření
příjemné, inspirativní atmosféry a
pomůžete nám vytvořit místo pro
společné setkávání.

Akci finančně podpořila 
MČ Praha – Běchovice.

NEPOSEDA o. s. 
zve všechny lidi na 

ADVENTNÍ 
KONCERT
pro celou rodinu

KDY? V sobotu 19.12.2009 v 17:00.
KDE? V prostorách NZDM Autobus; 
Českobrodská 1, 
Praha  9  -  Běchovice
(vchod ze dvora vedle restaurace
Na Staré poště).
CO? Vystoupeni Claireton Chorale
– Klánovický dětský sbor
Společné zpívání koled za dopro-
vodu harmoniky p. Sochora
Vystoupení maminek s dětmi 
z hudební školy Yamaha

Těšíme se na společné setkání a
zastavení uprostřed předvánoč-
ního shonu.
Vstupné: dospělí 30 Kč, děti a dů-
chodci zdarma (bude použito
na nákup materiálu pro kluby).
Jakákoliv drobnost, kterou přine-
sete jako ochutnávku na společný
stůl, je vítána!

Akci finančně podpořila 
MČ Praha – Běchovice.

KURZY ANGLIČTINY V BĚCHOVICÍCH
Od října probíhají kurzy v úrovních – začátečníci, mírně pokročilí, středně
pokročilí, pokročilí. Pokud se chcete přidat, stále je možné se přihlásit! 
Výuka probíhá v malých skupinách. Příznivé ceny, kvalifikovaní lektoři.
Termín I. semestru: říjen  2009 – leden 2010. 
Více informací na www.neposeda.org/vzdelavani 
Kontakty: 733 685 911, vzdelavani@neposeda.org

DOUČOVÁNÍ  ŽÁKŮ ZŠ
Od října opět zahajujeme individuální doučování žáků ZŠ v předmětech: ma-
tematika, český jazyk, angličtina, po dohodě i dalších předmětů. Cena lekce:
200 Kč.  Doučování bude probíhat v budově Základní školy v Běchovicích.
V případě zájmu nás prosím kontaktujte na tel: 733 685 911

vzdelavani@neposeda.org  
BOJOVÉ SPORTY, VÝTVARNÉ TECHNIKY, DRAMA A DIVA-
DLO, GRAFIKA NA PC, STREETDANCE
Od půlky října probíhají ve Sportovním centru Běchovice tréninky Street Dance.
Kdy: každou středu v 17 hodin. Pokud se chcete přidat, stále je možné se hlásit.
Více informací a přihlášky ke stažení na www.neposeda.org
V případě zájmu nás, prosím, kontaktujte na tel: 733 685 911, 739 491 638,
vzdelavani@neposeda.org
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PÁR SLOV REŽISÉRA … 
K AUTORSKÝM POHÁDKÁM S PÍS-
NIČKAMI NEJEN PRO DĚTI
V PODÁNÍ DIVADELNÍ SPOLEČ-
NOSTI JULIE JURIŠTOVÉ 

Říká se, že kdo se bojí, nesmí do
lesa. Také se říká, že odvážnému
štěstí přeje. Nevím, jestli to dnes ještě
platí, nebo ne. Také nevím, jestli vůbec
na nás někde číhá nějaké tajemno.

Dnešní svět je už asi všeho tajem-
ství zbaven, vše je dokonalé, všemu
rozumíme. Ale okouzlení, hledání ta-
jemna a tajů života stále potřebujeme.
A děti zvlášť.

Dnes nemusíme chodit do lesa,
abychom v něm odvážně vyhledávali
štěstí. Kam ale jít? Kde máme pod-
stoupit kýženou odvahu a překonávat
vlastní slabosti a strachy, jak  nahléd-
nout do vlastního nitra a nabrat odvahy
a sil pro náš, jistě i dnes, nelehký
život? Kam tedy jít? Kde hledat „stra-
šidelný“ nebo kouzelný les, ve kterém
můžeme potkat lesní vílu Všudybylku,
skřítka nebo chytrou lišku?

Svět divadla, svět kouzelných jevů
a jejich vyjevování byl, a snad navždy
zůstane jednou z možností, jak ještě

i dnes zakusit a zažívat radost z od-
halování jeho čarovných, tajemných
podob a poselství. Dává nám šanci (a
dětem zvlášť) společně zažívat a sdí-
let to neopakovatelné kouzlo radosti a
štěstí při rozpoznávání věcí dobrých
i zlých. Svět pohádek nás staví přímo
tváří v tvář před základní a často slo-
žité (krizové) situace. V prostoru

pohádky může dítě odvážně (ale bez
většího rizika) překonávat a překonat
všechny strasti života, odvážně zdolá-
vat jeho nástrahy a postavit se
odvážně i Hrombabě. A zjistit, že
všichni jsme na stejné lodi. Nic není
předem prohráno, nic není předem
dobré ani zlé. Záleží na naší odvaze. 

Ján Simkanič – režisér

Městská část Praha 19  pořádá a zve 
všechny děti, rodiče i prarodiče ze Kbel i okolí na nově pořádané kulturní akce 

v sobotu 12. 12. 2009 od 15 hodin
v Lidovém domě Kbely (Toužimská 244)

POHÁDKOVÝ MINIMUZIKÁL NA MOTIVY BOŽENY NĚMCOVÉ

ČERTŮV ŠVAGR
v podání divadelního souboru Julie Jurištové (http://www.dediva.cz/dobro_a_zlo.htm)

Vstupenky v částce  70 Kč/ks bude možno zakoupit v pokladně MČ Praha 19 (tel. pokladna: 284 080 860) 
či přímo před akcí v Lidovém domě Kbely. 

Tento dětský muzikál na motivy B. Němcové vás zavede za hlavním hrdinou Petrem. Zlá a vypočítavá macecha vy-
žene nevlastního syna z domu a všude ho posílají k čertu. Po sedmi letech se vrací na zem, kde poznává dobré i zlé.

Představení je velmi pěkné, a všem doporučuji se jít o tom přesvědčit. Taktéž uvítáme i veškeré Vaše postřehy, zá-
žitky či připomínky a velmi uvítáme, nakreslí-li děti obrázky z představení, na základě kterých bychom mohli uspořádat
výstavu ve kbelské knihovně na adrese úřadu: Semilská 43/1, Š. Egrtová (tel: 284 080 881, e-mail: sarka.egr-
tova@kbely.mepnet.cz).
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